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Muncă harnicăvenituri mari
OAMENILOR MUNCII DIN AGRICULTURA
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Pentru anul viitor

rezultate și mai bune

Oamenii muncii din {ara noastră au luat cunoștință cu un deosebit interes de documentele adoptate de Consfătuirea reprezentanților partidelor comuniste și muncitorești care a avut loc la Moscova. Aprobînd cu căldură ideile luminoase, mobilizatoare, ale acestor documente istorice, oamenii muncii își exprimă hotărîrea de a lupta cu e- nergii sporite pentru traducerea lor în viață. In fotografie : muncitorii de la gospodăria a- gricolă de stat din Popești - Leordeni, regiunea București, citesc ziarul afișat pe panou cu Declarația Consfătuirii.

ÎNTREBARE: Pentru început ne-ar interesa să aflăm cu ce rezultate încheiați anul 1960 ?RĂSPUNS: Organizînd temeinic procesul de producție și primind un sprijin mecanizatorilor Andrășești, care crările agricole me și de bună reușit ca, cu tot nic din acest an să înregistrăm în sectorul vegetal succese destul de mari. Așa bunăoară, la grîu, am obținut în medie cite 2.120 kg la ha, la porumb cite 2.416 kg boabe la ha, la floarea-soarelui 1.700 kg, cite aproape 19.000 kg sfeclă de zahăr și 2.166 kg orez la ha. în sectorul zootehnic vom obține pînă la șfîrșitul anului cile 1.600 litri lăute pe cap de vacă furajată (față de planul de 1.200 litri) ; am obținut cîte 37 litri lapte pe cap de oaie și cîte 1,820 kg lină ; cele 32 scroafe fătătoare au avut o prolificitate medie de 12 purcei; am predat si predăm la O.R.A.C.A. porci ingră- șați; din sectorul avicol am obținut în medie cîte 102 ouă pe fiecare pasăre, față de planul de 80 ouă. Legumicultura ne-a adus un venit bănesc de peste 17.000 lei la ha. în anul acesta colectiviștii noștri au ridicat și cîteva construcții printre care un grajd de vaci pentru 100 capete, care ne-a costat 136.000 lei față de 205.000 lei cit prevedea devizul, un coteț pentru 1.000 păsări cu 8.000 lei mai ieftin decît era prevăzut și un saivan pentru 1.000 oi. în sfîrșit. trebuie să mai adaug că încheiem anul 1960 cu un venit bănesc de circa 1 milion lei. Valoarea zilei-muncă se ridică la peste 32 lei. Colectiviștii noștri au primit numai ca avans de 40 la sută în afară de alte produse cîte 4 kg grîu, 4 kg porumb și bani cîte a- proape 10 lei.

prețios din partea de la S. M. T. ne-au făcut lu- mecanizate la vre- calitate, noi am timpul nepriel-

baza planului împletirea strînsă a Intereselor personale ale colectiviștilor cu cele obștești. De aceea, planul nostru pentru anul viitor urmărește creșterea producției în toate sectoarele de activitate, dezvoltarea continuă a avutului obștesc. în mod concret, noi ne-am
Interviu 

cu tov. IONIJĂ MATEI 
președintele G.A.C.

„Ștefan Gheorghiu" din satul Orboești, 
raionul Slobozia

propus să mărim suprafața cultivată cu grîu cu încă 54 ha, și să obținem o producție medie de cel puțin 1.800 kg la ha, cantitate mai mare ani.o la kg cu
ultimilor trei vom planifica de 2.200 kg boabe floarea-soarelui 1.600 mărit suprafața

decît media La porumb producțieha, la la ha (am30 ha), iar la sfecla de zahăr 25.000 kg la tiva și alte care ricinul Cit privește tea se vorha legume (cu 10 ha mai mult ca in 1960), 25 ha orez, 25 ha lucerna și 5 ha sfeclă de zahăr (ca lot de-
ha. La anul vom cul- plante tehnice printre și tutunul pe 30 ha. culturile irigate, aces- mări ca suprafață : 25

monstrativ). Totodată vom cultiva și culturi intercalate (fasole prin porumb pe 100 ha). In sectorul zootehnic, ne-am propus să sporim număru] vacilor de lapte de la 32 la 47 capete și să obținem o producție de 2.500 litri lapte pe cap de vacă furajată. Numărul bovinelor va ajunge la 125 capete. Numărul total al ovinelor va ajunge la 1.200 capete, cu o producție de 45 litri lapte și 2,2 kg lină, iar cel al porcinelor va crește de la 120 la 200 capete, din care 50 scroafe fătătoare și 50 porci la îngrășat pe care-i vom livra la greutatea de circa 100 kg. Efectivul de păsări va spori pînă la 800 de capete, din care 500 găini din rasa Rhode- Island. ÎNTREBARE: Ce măsuriveți lua pentru realizarea obiectivelor din plan ?RĂSPUNS : Unele din acestea au și fost luate încă din toamna anului acestuia. Este vorba în primul rînd de sectorul vegetal. Griul, de pildă, a fost însămînțat într-un teren în care premergătoarele sînt leguminoase și porumb, arat la 28- 30 cm adîncime, discuit și tăvălugii, la

Zilele trecute la gospodăria agricolă colectivă „1 Mai" din comuna Starchiojd, raionul Telcajen, a avut loc repartizarea veniturilor. Colectiviștii din această comună, organizînd bine munca, respectînd îndrumările tehnicienilor agronomi și a- vînd un sprijin larg din partea S.M.T.-ului au obținut recolte cu mult mai mari decît țăranii muncitori cu gospodării individuale.— Pe vremea cînd lucram ca individual, a spus cu acest prilej colectivistul Toma Zaharescu, izbuteam cu multă trudă să scot între2.000—3.000 kg. de cereale de pe cele 2,50 ha., pe care le aveam. Anul acesta în gospodăria agricolă colectivă, realizind 626 zile-muncă împreună cu familia mea, am primit nu mai puțin ca 3.461 kg. porumb, 588 kg. cartofi, 588 kg. zarzavaturi, 313 litri de țuică, 62 kg. brînză, și alte multe produse, precum și suma de 6.260 lei.In casa colectivistului Toma Zaharescu, ca și în casele altor colectiviști fruntași cum sînt Lupu Aurel, Pisău D. Ion, Chirița Constantin, Ioan Vlad și alții a pătruns belșugul. Colectiviștii au arătat că în anul ce vine vor munci cu și mai mult sîrg pentru continua înflorire a gospodăriei, a măririi avutului obștesc și pe această bază a sporirii veniturilor lor.VASILE C. ENESCU corespondent

Pentru triumfal ideilor păcii
și progresului in intreaga lume

Declarația Consfătuirii reprezentanți
lor partidelor comuniste ți muncitorești, 
precum ți Apelul către popoarele din 
lumea întreagă, adoptate la Consfătu
irea de la Moscova, relevă încă odată 
voința de nezdruncinat a acestor 
partide de a și întări eforturile pentru 
înlăturarea exploatării și mizerjei, 
pentru menținerea și consolidarea 
păcii.

Faptul că aceste obiective corespund 
întrutotul aspirațiilor celor mai arză
toare ale tuturor popoarelor este de
monstrat de entuziasmul cu care au 
fost primite și dezbătute documentele

Dr. GLIGOR VIRGIL directorul Institutului de cercetări zootehnice
de

desemănat cu noile mașini S. M. T. După buletinul
(Continuare în vag. 4-a)

/

Primele 10 tractoare reparate

Consfătuirii de către masele largi 
oameni de pretutindeni. Oamenii cin
stiți din toate țările privesc cu încre
dere viitorul, bizuindu-se pe faptul că 
în fruntea luptei pentru înfăptuirea ce
lor mai fierbinți năzuinți ale omenirii 
se află partidele comuniste și munci
torești.

Poporul nostru, în frunte cu comu
niștii, nu va precupeți nici un efort 
pentru traducerea in viață a Declara
ției și Apelului, arătînd prin aceasta

legătura de nezdruncinat dintre popor 
și conducătorul său încercat partidul, 
tn lupta pentru construirea unei vieți 
noi și fericite, în lupta pentru menți- 
nerea și consolidarea păcii.

Luînd cunoștință și aprobind întru- 
totu! și cu însuflețire Declarația Con
sfătuirii de la Moscova și Apelul a< 
dresat popoarelor din lumea intreagă, 
muncitorii și cercetătorii Institutului de 
cercetări zootehnice din București și 
din stațiunile sale experimentale vor 
depune toate eforturile pentru reali
zarea mărețelor sarcini ce le revin din 
documentele Congresului al lli-lea al 
P.M.R. Aportul lor va contribui la con
tinua întărire a patriei noastre și, prin 
aceasta, la lupta pentru triumful idei
lor păcii și progresului în întreaga 
lume.

ÎNTREBARE: în perioada actuală lucrați la întocmirea planului pe anul viitor. Ce v-ati propus să realizați în 1961 ?RĂSPUNS:partidului noi amUrmînd îndemnul pus și punem la

La secția agricolă a sfatului popu
lar raional Urziceni au fost prezenți 
în ședință de lucru între 1-4 decem
brie 1960 tehnicieni și ingineri agro
nomi și zootehniști, medicii veterinari 
și tehnicienii cu baza furajeră care 
deservesc gospodăriile colective din 
raionul Urziceni, pentru a pregăti în
tocmirea planurilor de producție în 
gospodăriile colective. Lucrările pregă
titoare s-au efectuat sub conducerea 
aparatului tehnic al secției agricole. 
Ing. Toma Ion, vicepreședinte al sfa
tului popular raional Urziceni, ing. Ca- 
ciuc Gh. șeful secției agricole, ing. 
Dumitrașcu Dumitru, ing. Stoicescu 
Gh., ing. Mardare, zootehnistul șef al

raionului, dr. 
die veterinar 
menea au luat parte la aceste lucrări 
inginerii șefi de la cele 4 S.M.T.-uri 
din raion.

Ca obiective de bază la întocmirea 
planurilor de producție in G.A.C. pe 
anul 1961 au fost: ridicarea produc
ției la ha. prin aplicarea măsurilor a- 
grotehnice; ridicarea productivității 
muncii; rentabilizarea G.A.C. prin dez
voltarea tuturor ramurilor de producție 
și creșterea continuă a fondului de 
bază.

Mintulescu Pamfiliu, me. 
șef ol raionului. De ase-

GHEORGHE GHEORGHIU 
corespondent

O dată cu dezbaterea planului
Și prima chemare la întrecere

Și în gospodăria agricolă de stat Liteni, raionul Fălticeni, dezbaterea sarcinilor 1961 a constituit toare.Sala în care dinț3, frumos pavoazată, s-a dovedit neîncăpătoare pentru lucrătorii gospodăriei, veniți să analizeze posibilitățile de realizare și a cifrelor de pian. .După ce inginerul șef Benedict a vorbit despre nirea planului pe 1960 și sarcinile pe 1961, numeroși mecanizatori, zootehniști, tehniceni s-au înscris la cuvînt.Aproape 80 la sută din cadrele cu munci de răspundere ale gospodăriei sînt tineri ieșiți de curîc.d din școli. Primul însă a luat cuvîntul un vîrstnic: apicultorul Boha- tîr Ioan, omul „cel mai dulce la cuvînt". El a prepus să se asigure o bază mcliferă puternică și s-a angajat ca prin respectarea tuturor regulilor de creștere a albinelor să dea de la fiecare stup, 2 kg de miere peste plan.Scoțînd în evidență marile posibilități de sporire a producției pe terenurile irigate brigadierul Vizi- tiu Constantin s a angajat să obțină în sistem irigat 40 de tone de cartofi, 5.000 kg porumb boabe și î 8.000 de kg de porumb siloz, iar la sămînța de sfeclă de zahăr 2 000 de kg la ha. „Adăugind elementului apă, cantități suficiente de îngrășăminte organice și minerale a- plicînd la timp și corect lucrările de însămînțare, întreținere și recoltare. sînt sigur că-mi voi îndeplini angajamentul" — a spus el.Ududec Dragoș, șeful secției Fîn- tînele, a scos în evidență avantajele cunoașterii cu 2 luni mai devreme decît în anii precedcnți a sarcinilor de plan. Apoi el a propus executarea unor lucrări de drenaj în actualul sistem de irigare și a stăruit să se folosească cit mai complet avantajele comasării recent înfăptuite prin care s-a redus sim-

de plan pe anul o adevărată sărbă-s-a desfășurat șe-
depășireCatană îndepli- a expus

țitor numărul exploatare s-a coasă. Ududec pășească cu 2 ducția planificată Ia ha.Prețioase au fost și propunerile tovarășei Doroftea Viorica, brigadieră zootehnică. „în acțiunea de selecție a vacilor din brigada mea s-au obținut rezultate bune, dar nu trebuie să limităm la aceste rezultate posibilitatea de a spori producția de lapte. Sînt necesare lucrări pentru a împiedica inundarea pășunii și pentru a crea un bazin de apă de pășune pentru adăpatul animalelor".Bălănoaie Nicolae, Covallc Gheorghe, Cîrneală Nicolae, Doro- banțu Viorica. Pașcani Alexandru, Velniciuc Teofil, Galiș Mihai, IIu- ludcț Ion și toți ceilalți care au mai luat cuvîntul au venit cu propuneri prețioase. La nivelul propunerilor au fost și angajamentele : Dorobanțu Viorica, de pildă, s-a angajat să obțină pe cap de scroafă 16 purcei, adică cu 4 mai mulți decît s-a planificat.Atunci, în ședința de dezbatere a planului, au fost lansate și primele chemări la întrecere. Astfel, mecanizatorii din brigada I s-au angajat să economisească cite 1.200 lei de fiecare tractor. Aceasta în condițiile folosirii integrale a capacității tractoarelor.Totalizînd angajamentele și ana- lizîndu-se eficacitatea propunerilor s-a ajuns la concluzia că G.A.S. Liteni va realiza 1.000 de lei beneficiu net la fiecare ha.în convorbirea avută cu directorul gospodăriei asupra angajamentelor luate de colectivul pe care-1 conduce, tov Dreer Emanoil, mi-a spus: „Anul acesta cifrele de plan au fost defalcate pe oameni și brigăzi în mod diferențiat. S-a avut în vedere potențialul de producție al fiecărei grupe de animale și al fiecărui ha de teren. Punînd un accent deosebit pe buna desfășurare a invățămîntulul agrozoo-

trupurilor a căror dovedit neeconomi- s-a angajat să de- tone legume pro- tehnic, lărgind orizontul brigadierilor noștri, care lucrează pe principiul gospodăririi chibzuite, ana- lizind periodic cum se îndeplinesc sarcinile de plan în toate sectoarele, noi vom reuși să răspundem cu cinste sarcinii de a face din unitatea noastră o mare producătoare de produse agroalimentare, obținute la un preț de cost scăzut.Ing. C. GAVRILATrustu] Gostat Suceava

Agronomul șef al S.M.T.-ului Ur
ziceni, regiunea București, tov. ing. 
Bocșa Ion spunea de curînd : „Atita 
vreme cit timpul este prielnic exe
cutării lucrărilor în cîmp, continuăm 
cu toate forțele executarea arături
lor adinei. Nu retragem în stațiune 
decît acele tractoare care, potrivit 

■planului,, necesită reparații. In a- 
cedstă categorie, se află doar 25 de 
tractoare din totalul de 104. Restul 
sînt în teren la arat".

...tn spațioasa hală de montaj a 
atelierului mecanic, trecînd printre 
tractoarele care erau în lucru, ingi
nerul mecanic șef, tov. Dumitru Za- 
haria, m-a informat asupra desfășu
rării procesului tehnologic al repa
rațiilor. De la spălare și degresare, 
lucrări care se fac într-o anexă a 
atelierului, tractorul este adus în 
atelier, unde o echipă din care face 
parte un mecanic de atelier, șeful 
de brigadă și tractoristul respectiv 
îl demontează. De la demontai or
ganele principale ale tractorului trec 

■ la posturile specializate, care pro
cedează la repararea lor. După cum 
se vede, aici se practică metoda de 
reparații pe ansamble și subansam- 
ble, combinată cu metoda echipe
lor. La posturile specializate orga
nelor tractorului li se schimbă anu
mite repere, fie cu piese noi, fie cu 
piese recondiționate. După ce au 
trecut pe la posturile respective, or
ganele tractorului sînt aduse la 
,,montajul general" unde mecanicii 
Vasile Păunescu și Pavel Z. Ion le 
asamblează. De aici motorul trece 
la rodaj, iar după ce este montat pe 
șasiul tractorului, i se adaugă restul 
anexelor, precum și echipamentul e- 
lectric și apoi este trecut la stocaj. 
Acesta ar fi pe scurt circuitul ce-l 
face un tractor în fazele de repara
ții la S.M.T. Urziceni.

în grija pentru a crea condiții cit 
mai bune de muncă, precum și pen
tru a executa reparații de cea mai 
bună calitate, 
a luat o serie 
organizatorice 
rea procesului 
In primul rînd 
faptul că aici s-a rezolvat problema 
încălzirii halei de montaj și a sec
țiilor atelierului prin instalarea unui 
calorifer cu aburi prbveniți de la o

locomobilă care fusese propusă la 
casare. In vederea stocării mașinilor și curățirii lor înainte de a intra în atelierul de reparații, a fost 
amenajat un șopron lingă vechiul 
atelier. Pe de altă parte, a fost per
fecționată baia de degresat care 
funcționează acum cu soluție de apă 
fiartă și sodă caustică sub presiune. 
Stațiunea a primit de curînd o bor- 
ștangă de ultimul țip, care a și fost 
montată. S-au executat o serie de 
dispozitive menite a ușura munca in 
atelier, printre care un reșeu elec
tric pentru încălzirea pistoane lor în 
vederea introducerii bolțurilor, un 
dispozitiv de extras rulmenți. De a- 
semenea au fost revizuite o serie de 
masini-unelte de atelier, precum și 
podul rulant, bancul de rodaj hidra
ulic etc.

Măsurile tehnico-organizatorice 
luate, cit și munca rodnică a meca
nicilor din atelier în frunte cu Ră- 
ducu Dumitrache, Dumitru Ion, Nae 
Soare precum și a mecanizatorilor 
Pavel Z. Ion, Tănase Vasile și alții, 
au permis ca primele 10 tractoare 
cu reparații generale să părăsească 
atelierul mecanic încă de-acum o 
săptămînă. Antrenați în întrecerea 
socialistă, mecanizatorii de la S.M.T. 
Urziceni sînt hotărîți ca pînă la 31 
decembrie să realizeze 80 la sută 
din planul de reparații.I. LEȘEANU

DIN TOATĂ INIMADeclarația partidelor comuniste și muncitorești și Apelul către popoarele din lumea intreagă adoptate la Consfătuirea de la Moscova ne-au umplut inima de bucurie șl încredere în forțele păcii și socialismului. Membrii gospodăriei noastre colective au citit cu mult interes aceste documente de mare însemnătate istorică. Ei și-au manifestat din toată inima adeziunea față de M'bilele idei pe care le cuprind documentele Consfătuirii de la Moscova și hotărîrea de a lupta cu toate puterile pentru viitorul luminos ai omenirii, pentru înfăptuirea aspirațiilor de pace și progres ale popoarelor.Ideile pe care le proclamă Declarația Consfătuirii de la Moscova și Apelul către popoarele din lumea intreagă narespund pe de-a întregul și dorințelor și năzuințelor noastre. Noi, asemeni Întregului popor m-an- eltor din patria noastră nu dorim războiul, ci vrem să trăim și să muncim in pace, să ne făurim în liniște o viață din ce in ce mai fericită și îndestulată. De aceea, sem-

natura pusă pe Documentele Consfătuirii de lui nostru stră.In Apel vine de Ia și consolidată numai prin lupta comună a tuturor forțelor iubitoare de pace. Numărîndu-ne și noi, cele aproape 1.000 de familii de colectiviști din comuna Ștefan Vodă, printre cei ce alcătuiesc forțele păcii, ne luăm angajamentul să luptăm cu puteri înzecite pentru a transpune în viață sarcinile ce ne revin din Documentele Congresului al Ill-lea al P.M.R. contribuind prin aceasta la întărirea patriei și a întregului lagăr al socialismului și al păcii. Vom face totul ca țara noastră să înflorească pacea să triumfe în

către delegația partidu- este și semnătura noa-se arată că pacea nu sine. Ea poate fi apărată

continuu, ca lumea întreagă.GHEORGHEOPREApreședintele G.A C. „7 Noiembrie" din comuna Ștefan Vodă, raionul Călărași
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conducerea stațiunii 
de măsuri tehnico- 

privind îmbunătăți- 
tehnic de reparații, 
se cuvine a se arăta

Am primit zilele trecute o scrisoare. 
„Să știți, îmi scrie tov. Matache 

Gheorghe, secretarul organizației de 
bază P.M.R. a gospodăriei colective 
„Neajlov*1 din Vadu Lat, comuna Buc- 
șani, raionul Videle, că de curînd tot 
satul nostru a intrat în colectivă. Acum 
sintem o familie mare și puternică. 
Muncile de toamnă le-am terminat In 
prezent ducem ultimele care cu porumb 
contractat la baza de recepție. Cel 
mai bine muncește tot Neamu Florea,

Viitori maiștri zootehniști

Centrul școlar agricol din Trifeșli, raionul Roman, pregătește an de an zeci de muncitori calificați și maiștri pentru agricultura socialistă a țării. In fotografie : Tov. ingineră Florescu Irina, vorbind la o oră de curs elevilor din anul III — maiștri zootehniști — despre rasele de găini.
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cel de care v-am povestit atunci, la 
Videle. Și in acest an, are cele mai 
multe zile-muncă..."

Istoria lui Neamu Florea merită să 
fie cunoscută. Ascultați numai...

Neamu Florea a fost toată viața lui 
cioban. Mulți ani o muncit la moșie
rul Dumitru Alecu și pe la alți bogă
tani. A dus-o greu de tot. Pe atunci 
n-a avut măi mult de-o dublă două 
de mălai în casă. In anii noștri s-a 
săltat el, dar mai avea destule greu
tăți muncind individual, că are patru 
copii. Cind s-a înscris în gospodăria 
colectivă din Vadu Lat, întinzînd ce
rerea președintelui, i-a spus :

— Să nu-mi mai ziceți pe nume dacă 
mi-o lua-o vreo unu-nainte...

Și s-a ținut de cuvînt. Familia lui 
Neamu adunase pînă la împărțirea a- 
vansului de 40 la sută din acest an 
aproape 600 de zile-muncă. Cind a 
fost ziua impărțirif avansului și a ve
nit rindul la magazie lui Neamu, era 
de față și Matache Gheorghe. Maga
zinerul i-a făcut un semn lui Mata, 
che care-l ajuta, șoptindu-i : „Ce-ar fi 
să-i dăm intîi numai nouă saci ? Și 
să-i umple chiar el, din grămadă... Să 
vedem ce zice ?...

Așa au și făcut. A luat Neamu bucu
ros sacii și i-a virfuit. La cîntar, fie
care sac cîte 80 kilograme, l-a așezat 
Neamu în căruță cu grijă, ca pe ouă, 
și-i tot netezea cu palma, săltîndu-i 
unul peste altul.

Magazinerul a mai luat din gră
madă cîțiva saci, a ieșit in ușa maga
ziei și i-a strigat lui Neamu, care par
că se pregătea să înhame caii, să ple
ce : „Hai măi Floreo, ce faci cu ăș
tia ?“ Neamu s-a întors către cei doi 
și în clipa in care aceștia nu se uitau 
ia el, a ris cu un oarecare înțeles. 
Celor doi li se păruse că Neamu se 
frămintă să spuie ceva. Acesta tăcea 
însă. Doar buza de jos îi tremura și 
pe frunte i se iviseră broboane mari 
de sudoare. „Ce vreți, bă ? Tot nu poci 
să plec î“ a întrebat el înciudat, in
tr-un timp. Și din nou a surîs cu în
țeles, pe ascuns. „Păi mai ai să iei 
grîu, nu vezi!" i-a arătat magazine-

rul sacii goi, dîndu-i cu cotul celui
lalt. Neamu intîi s-a făcut că șovăie, 
apoi a întrebat : Da' nu cumva rî- 
deți de mine ? Pusei in car pînă a- 
cum nouă saci... Asta înseamnă vreo 
720 de kile... Tot mai am de luat ?“. 
„Vezi dacă n ai luat aminte cum tre
buie? i-a mustrat Matache, De ce 
n-ai citit pe tabel la sediu, cit ai să 
iei ? Doară acolo scrie negru pe alb".

Neamu n-a zis nimic. Numai ochii ii 
erau scăldați intr-un fel de lumină care 
parcă îi întinerise chipul.

Va să zică fură umpluți și ceilalți trei 
saci. Acum, se făcuseră doisprezece. 
De data asta Florea chiar trecuse să 
înhame caii. Da' magazinerul îl opri. 
Venise cu alți trei saci din grămadă 
și-l trase de minecă : „Ai de gind să-ți 
umpli o dată toți sacii, ori crezi că o 
să ne muncim numai noi ?".

Neamu sa ridicat de mijloc. La rîn- 
du-i, s-a uitat parcă nedumerit în 
dreaDta și-n stingă. Văzînd că se-apro- 
pie de magazie mai mulți oameni, a zis 
parcă oleacă miniat : ,.Nu-i frumos 
să mă tot suciți atita. Că de acum am 
53 de ani, is om bătrin... Cum o să 
fie al meu atita grîu ?“ „Mâi nea Flo
reo, i-a spus acum cu convingere Ma
tache. Ai făcut 
muncă dumneata 
„Am făcut", a 
„Dă gospodăria 
kile și jumătate de 
muncă ?“. „Da, atita știu că se dă", 
„Păi atunci n-ai să iei 1.500 de kile? 
Asta nu fac 18 saci a cîte 80 de kile, 
ba și mai bine ?“.

Neamu i-a privit iarăși adine în ochi 
pe fiecare. Dar și-a răsucit in lături 
palmele a necrezare : „Fugiți mă, că 
rîdeți de mine, las-că văz eu". „Floreo, 
l-a apucat de braț magazinerul. Pe 
fericirea mea, nu te mint, bre. Du-te 
și-l întreabă și pe Dumitru Farmazon, 
președintele. Ori dacă vrei pe con
tabil".

Da’, Florea Neamu, o ținea pe-a lui:

600 de zilc- 
cu nevasta ?“. 
întărit Neamu. 

ca avans două 
grîu la fiecare zi-

AL. RAICU
(Continuare în pag. 4-a)



In raionul Filimon Sir by

Mai multă atenție învățămîntului
agrozootehnic de masă

fn a^est an în raionul Fi liman Sîrbu 
din regiunea Galați, sînt organizate, 
numai în gospodăriile agricole colecti
ve 95 de cercuri la care vor participa 
peste 3100 colectiviști. Pentru ca în. 
vățămînt-ul să se desfășoare «nai bine 
decît anul trecut, pe plan raional s-au 
luat o serie de măsuri : consfătuirea 
cu lectorii pe raion a fost organizată 
la 19 noiembrie, iar la 21 noiembrie 
s-a ținut și lecția modei la o gos
podărie colectivă ; pentru cuprinderea 
mai multor colectiviști Ia învățămînt 
s-a urmărit să se organizeze mai multe 
cercuri la o gospodărie colectivă (la 
cele 59 gospodării colective s-au or
ganizat 95 cercuri). Caracterul cercu
rilor a fost stabilit în funcție de spe
cificul unităților respective, iar ca lec
tori au tost încadrați în cea mai mare 
parte cadrele tehnice.

In planul de măsuri al raionului sînt 
trecute obiective concrete din care se 
pot trage concluzii că învățămîntul va 
merge bine.

Dar situația de pe teren nu se 
potrivește cu cea de la raion. Secția 
agricolă a raionului are o situație cu 
felul cercurilor pe gospodării colective 
și cu lectorii numiți. Mergînd în unități 
constați, cu surprindere, că găsești mai 
«niulte cercuri decît cele comunicate de 
raion, cercuri la care lectorii sînt to
tuși numiți prin decizia sfatului popu
lar raional.

Motivul... așa cum îl explică tov. 
Titorenco, vicepreședintele Comitetului 
executiv, și secția agricolă, este de a 
prezenta «nai puține cercuri, pentru ca 
la închiderea învățămîntului să se „de
pășească" planul de școlarizare. Se mai 
consideră încă de pe acum, că unele 
cercuri nu vor ține toate lecțiile și 
deci este «nai bine ca în situația „ofi
cială" să se treacă numai acele cercuri 
la care se consideră că se vor ține 
tpate lecțiile.

Deși cursurile trebuiau să se des»

chidă pînă la începutul lunii decern, 
brie, din cele 15 gospodării colective 
vizitate de noi pînă la 8 decembrie, 
cursurile se deschiseseră doar în 4 
gospodării colective. Dar șl în acestea 
prima lecție nu s-a ținut pe cercuri, 
ci ea a fost prezentată tuturor cursanți
lor din gospodăria colectivă. Așa s-au 
petrecut lucrurile la gospodăriile co
lective „Hristo Botev“ din comuna Ju- 
gureanu, „Elena Pavel" din satul Ci- 
reșu și „Al ll-lea Congres” din comu
na Jirlău. Numai la gospodăria co
lectivă „Drumul Belșugului" din comuna 
Dragu, (lector tov. Caraman Ștefan ia) 
lecția s-a ținut pe un singur cerc, așa 
cum este normal să se țină lecțiile.

Că în raionul Filimon Sîrbu se pu
teau deschide mal multe cercuri ne-o 
dovedește faptul că în raionul Bujoru, 
din aceeași regiune, pînă ia aceeași 
dată lecția l-a s-a ținut la 84°/« din 
cercuri, lecția ll-a la 34’/o, la unele 
cercuri s-a ținut chiar și lecția lll-a.

O altă lipsă constatată în raionul 
Filimon Sîrbu este că la multe cercuri 
nici nu s-a făcut recrutarea cursanți
lor, deși lectorii spun că sînt gata pen. 
tru deschiderea cursurilor (G.A.C. : Dr. 
P. Groza" din Cireșu, gospodăriile co
lective din Rușețu, cea din Galbenu și 
altele).

l-n cîteva gospodării înscrierea 
cursanților s-a făcut fără știrea' lor. 
Așa s-a întimplat șl la gospodăria co
lectivă „Secera și Ciocanul” din Ru
șețu.

O problemă căreia trebuie să î se 
acorde o atenție deosebită de către 
lectori este aceea a stabilirii temelor 
ce vor fi discutate la fieca-re cerc. La 
unele cercuri nu s-a stabilit nici pla
nul de lecții; iar Ic altele planul în
tocmit nu corespunde cu specificul de 
producție al unității respective, sau 
sînt trecute probleme de ordin gene
ral, pu-r teoretice, neglijindu-se în 
schimb problemele legate de sporireaLA CERCUL ZOOTEHNIC

Foto: AGERPRES

producției principalelor culturi sau 
creșterii animalelor. Așa de exemplu la 
G.A.C. „Filimon Sîrbu" din comuna 
Galbenu (lector tehn. Jercan C-tin), la 
cercul agrotehnic sînt trecute 4 lecții 
despre lucrările solului din care una 
„Lucrările solului in diferite zone cli
materice" I O altă lecție este rezervată 
culturii orezului, deși gospodăria nu 
cultivă orez. Tot la acest cerc s-a pre
văzut o lecție despre „Lupta contra se
cetei" și alta despre „Irigare", alte 
lecții tratează despre „Folosirea rațio
nală a pămintului" șl „Asola-mente", 
probleme care puteau fi tratate în cite 
o singură lecție. Alte probleme speci
fice gospodăriei au fost însă scăpate 
din planul de învățământ al cercului.

Secția agricolă raională a stabilit in 
pianul de măsuri ca fiecare lector să 
întocmească din timp planul de lecții 
al cercurilor pe care le conduc și apoi 
să fie trimise la raion pentru a fi ve
rificate. O parte din lectori a-u făcut 
acest lucru, dar ce folos că planurile 
trimise de ei zac în dosar la secția 
agricolă fără a fi verificate.

in regulamentul de organizare și 
funcționare a învățămîntului agrozoo
tehnic de masă este prevăzut ca învă
țăm intui să se deschidă între 15. XI la 
1 XII și să se termine pînă la începu
tul l-unii -martie. La unele cercuri, ca 
cele din comunele Găiseanca, Rușețu, 
Galbenu, Jirlău, s-a stabilit ca ultima 
lecție să se țină între 28 — 30 mar
tie. Oare nu se gîndesc lectorii res
pectivi că la această dată colectiviștii 
sînt ocupați cu numeroasele lucrări a- 
gricole în cîmp și nu vor putea veni 
la lecții ?

Datorită aceleeași situații, în anul 
trecut ultimele lecții s-au ținut abia 
la 72—80% d-in cercurile organizate in 
raion. Este necesar ca la unele cercuri 
lectorii, de comun acord cu cursanții, 
să țină uneori cite două lecții pe săp- 
tămină, pentru ca pină la începutul 
lunii martie să poată fi expuse toate 
cele 14 — 16 lecții planificate.

In sprijinul învățămîntului agrozoo
tehnic de -masă, în acest an s-au ti
părit de Ministerul Agriculturii lecții 
care s-au trimis la -raioane, ur-mind ca 
prin lectori acestea să fie difuzate 
cursanților. Care este situația difuzării 
lecțiilor în raionul Filimon Sîrbu ? Pînă 
la 8 decembrie Io raion sosiseră 28 
titluri de lecții în tiraj total de 15.210 
exemplare. Din acestea se difuzaseră 
la o parte din lectori numai 4950 e- 
xemplare, iar restul de peste 10.000 
exemplare erau puse „la adăpost de 
intemperiile toamnei" în magazia ra
ionului.

Dar și puținele care s-au difuzat au 
fost ridicate de un singur lector, a- 
cesta neglijînd să le repartizeze celor
lalți lectori. Lecțiile s-au mutat astfel 
din depozitul -raionului în depozitul 
gospodăriei colective. Așa stau lucru
rile în comuna Cireșu, Rușețu, D.ragu. 
Practic, în cele 15 gospodării colective 
vizitate nici măcar un exemplar di-n 
aceste lecții nu a ajuns în mina 
cu-rsanților.

Este necesa-r ca secția agricolă ra
ională și Comitetul executiv al -raionu
lui să ia măsuri pentru remedierea cît 
mai grabnică a acestor lipsuri, pentru 
ca în raionul Filimon Sîrbu, învăță
mîntul agrozootehnic de masă să se 
desfășoare in condițiu-nl cit mai bune.

NOU CAMIN CULTURAL

z:

In ultimul timp în comuna Castelu, raionul Medgidia, a apărut un nou și frumos edificiu cultural. In fotografie: aspectul exterior al noului cămin cultural. Foto: V. CAZACU
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în centrul atenției
Am fost zilele trecute la S.M.T. 

Adjud. Era . tocmai ora primului. 
Tovarășul Ciurescu, directorul sta
țiunii, îmi spuse:

— Nu vreți să trecem pe la can
tina noastră ? Acum tocmai se ser
vește masa. Ii pom găsi acolo pe u- 
nii dintre mecanizatorii de care a- 
veți nevoie.

Am primit bucuros invitația direc
torului și împreună am vizitat can
tina. In acea zi, la masă se servea 
ciorbă de legume și friptură de porc 
cu iahnie de fasole și murături. Am 
întrebat pe cantinier ce alte me
niuri au fost servite, în zilele tre
cute, la masă mecanizatorilor.

— In fiecare zi am avut carne de 
porc sau de vită.

•— Dar costul mesei servite la 
cantina S.M.T.-ului la cit șe ridică?

— In jurul a 6 lei zilnic, pentru 3 
mese: dimineața, la prînz și seara.

De la cantină am trecut apoi pe 
la dormitoarele mecanizatorilor. E- 
rau fără... locatari. Tractoriștii cu 
toții erau încă în cîmp, la unitățile 
pe care le deservesc, la executarea 
arăturilor adinei de toamnă. Cînd 
se vor întoarce la stațiune, ei vor 
găsi dormitoare puse la punct, cu 
paturi și așternuturi curate, cu com
bustibil suficient pentru încălzire...

in apropierea dormitoarelor am 
văzut apoi un vestiar cu spălătoare și dușuri unde mecanizatorii au po
sibilitatea să facă baie în fiecare zi 
după terminarea lucrului în atelier. 
Condiții bune de muncă sînt create 
mecanizatorilor și în atelie.re unde 
in prezent se lucrează la reparatul 
unor tractoare și a restului de uti
laj agricol.

Așadar, la S.M.T. Adjud, mecani
zatorii au condiții bune de trai și de 
muncă.

tru realizarea sarcinilor de plan 
îmbunătățirea procesului de produc
ție. Printre altele, mulgătorul Mir
cea Damian a spus :

— In anul 1959, la secția noastră 
a fost dat in folosință un grajd pen
tru 100 de vaci. Grajdul este bun, 
numai că „constructorii au uitat ca 
în interiorul grajdului să facă și un 
canal pentru scurgerea urinei. Dato
rită acestui fapt, în fiecare zi 
pierdem multă vreme, pentru a 
căra urina cu gălețile afară din 
grajd, în loc să ne putem vedea mai 
bine de îngrijirea vacilor. Iată de 
ce eu propun conducerii gospodăriei 
să ia măsuri pentru a rezolva în- 
tr-un fel sau altul această proble
mă. pentru a ne ușura munca.

Tot la această consfătuire, tova
rășa Frăsina Patache, organizatorul 
grupei sindicale de la secție a spus:

— In 1957, cînd s-a construit la 
secție baia cu dușuri destinată mun
citorilor, cu toții am fost foarte 
bucuroși. Bucuria ne-a fost însă de 
scurtă durată. In baie, nu poți face 
baie, pentru că apa nu are pe unde 
să se scurgă. Și aci constructorii au 
Uitat să facă un canal de scurgere. 
Sîntem astfel obligați să facem baie 
înotînd în apa care ne-a folosit la 
spălat. De aceea, ar fi bine și tim
pul ca tovarășii din conducerea gos
podăriei să se gîndească cum ar pu
tea fi pusă la punct și această pro
blemă...

Ne asociem și noi acestor propu
neri. GH. SIGHIȘORFANU
? I

i
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PORTRETE DIN GOSPODĂRIA

AGRICOLA COLECTIVA
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Rezolvare operativa

In cadrul cursului cercului zootehnic ce a început de curînd Ia G.A.S. Buftea, tov. ing. Tudosîu explică cursanților în ce constă structura a- natomică a purecilor și îngrijirile ce trebuie să li se dea.
Pe scurt 

despre învățămîntul 
agrozootehnic• Zilele trecute, la cele 2 gospodării agricole colective din comuna Deleni, raionul Vaslui, s-a deschis învățămîntul agrozootehnic de masă. La primele lecții ținute pînă acum au participat toți cei 80 de colectiviști înscriși. Lecțiile au date de lectorii Beatrice Donose Ardei, profesori elementară din comună.V. VASILIU corespondent• In comuna Bogdănești, raionul Bîrlad, vor funcționa în această iarnă 5 cercuri de învățămînt agrozootehnic de masă. Toate cercurile funcționează în cadrul cetor 5 gospodării colective iar cursurile vor fi urmărite de aproape 209 lectiviști.Fină la 8 decembrie s-a învățămîntul, predîndu-se

fost pre- Pintilie și la șc.oaia

de co-deschis _____ ___________ _ prima lecție doar Ia gospodăria colectivă „Grivița Roșie" din satul Cernești. Fiindcă a trecut cam mult de la data fixată pentru deschiderea învățămîntului agrozootehnic de masă, ar trebui ca și la celelalte 4 gospodării colective să se înceapă cursurile. ION BOLEA corespondent• In acest an, membrii cooperativei agricole de producție din comuna Severinești, raionul Tr. Severin, au obținut o producție medie Ia ha. cu 600 de kg. la porumb și 400 kg. la grîu mai mult decît au recoltat țăranii muncitori cu gospodărie individuală. Obținerea a- cestor producții se datorește și faptului că membrii cooperativei agricole de producție au aplicat în practică cele învățate Ia cursurile învățămîntului agrozootehnic de masă ținute iarna trecută. Acest lucru a făcut ca tot mai mulți membri ai cooperativei agricole din Severinești, precum și întovărășiți să se înscrie în această iarnă la învățămîntul agrozootehnic de masă. Astfel, în comuna noastră urmează la învățămîntul agrozootehnic de masă peste 120 de membri ai cooperativei agricole de producție și ai celor 5 întovărășiri.GH. BORONTEA corespondent

La sfîrșitul lunii noiembrie, co. mitetul sindicatului de la S.M.T.- Florești, regiunea Galați, a organizat o consfătuire de producție cu lucrătorii sectorului mecanic. Cu a- cest priiej au fost discutate principalele probleme de producție ale sectorului și s-au luat măsurile cuvenite pentru rezolvarea lor. Firește, cea mai importantă problemă privește repararea și buna păstrare a utilajului, ținînd seama că in curînd muncile in eîmp ce vor încheia, iar mașinile și tractoarele pot fi bine pregătite în vederea campaniilor viitoare.în consfătuire, Mihai Dumitriu, directorul stațiunii, a prezentai un plan de măsuri vede ca pînă la 31 decembrie să se execute 60 la sută din totalul reparațiilor planificate a se executa în stațiune pe perioada de iarnă. Acest plan cuprinde, pe lingă utilajul propriu, ți mașinile și tractoarele aflate în stăpînirea gospodăriilor colective din raza de activitate a S.M.T.-ului. Tot pînă la această dată va fi trimis la centrul mecanic utilajul ce nu poate fi reparat eu forțe proprii.Pentru a se executa la timp planul de reparații ce revine stațiunii au fost indicate măsuri de întocmire a unui grafic de urmărire a realizărilor zilnice, astfel ca aceste realizări să poată fi analizate decadal. Este însă necesar, ca conducerea grupei sindicale să dea atenția cuvenită urmăririi graficului pentru a se putea stabili operativ fruntașii în întrecerea socialistă, precum și lucrătorii rămași in urmă care să fie la timp ajutați.Constatind deficiențe în păstrarea mașinilor și traetloarelor, consfătuirea a hotărît ca, in cel mai scurt timp, tot utilajul să fie retras la sediul brigăzilor sau al S.M.T.-uluI unde va fi curățat și stocat în vederea bunei conservări. Preluarea se va face neapărat pe bază de proces-verbal pentru a se cunoaște adevărata stare a utilajului și a se putea aprecia grija mecanizatorilor față de mașinile încredințate.Ținînd seama că în această rioadă in gospodăriile agricole lective se întocmesc planurile producție pentru anul viitor, parti- cipanții la consfătuire au hotărît ca

care pre-
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toți tovarășii din conducerea sta» țiunii să ia parte Ia stabilirea sar» cinilor de plan in gospodăriile colective din raza de activitate Și să sprijine conducerile unităților pentru întocmirea cît mai judicioasă a planurilor.în legătură cu aceasta sîntem <W părere că trebuie să se albă în vedere un fapt foarte Important. S.M.T.-ul din Florești are o arie întinsă de activitate — deservește 74 de gospodării colective și 90 de întovărășiri situate în trei raioane — Focșani, Pancîu și Vrancea. In asemenea condiții este greu ca tovarășii din conducerea stațiunii să sprijine un număr mai mare de unități. De aceea, credem că aten» ția principală ar trebui acordată instruirii temeinice a celor aproape 60 de ingineri și tehnicieni agronomi, lucrători ai stațiunii, care muncesc in gospodăriile colectiva. Cu ajutorul lor, în primul rînd, trebuie sprijinite unitățile deservite pentru a-și Orienta just sarcinile de producție, pentru a valorifica cît mai productiv mijloacele mecanizate puse la dispoziție de S.M.T» etc. In aceste condiții, sarcina principală a conducerii stațiunii ar fi aceea de a controla munca propriilor sale cadre, dînd bineînțeles, a* jutorul cuvenit și unui anumit număr de gospodării colective. In orie» caz aceste măsuri trebuie stabilite precis, pe oameni și nu numai ÎQ principiu.în această perioadă Ia S.M.T.» Florești se desfășoară consfătuirii* de producție pe grupe sindicale privind cifrele planului de producția pe 1961. în legătură cu organizarea consfătuirilor de producție la această stațiune este de remarcat atît ținerea lor regulată, cît și preocuparea dovedită dc comitetul sindicatului și conducerea administrativă pentru a discuta cu acest prilej cele mai importante probleme de producție ce trebuie rezolvate în perioada respectivă. 4Faptul trebuie reținut și însuși* și de alte unități agricole socialiste din agricultură, unde sub pretextul îndatoririlor din cole, consfătuirile date, nejustificat. campaniile agri» de producție «înf uitării.M. IORDACHE
In raionul Botoșani

Trebuie urgentată preluarea
porumbului contractat

I

în anul acesta, membrii gospodăriilor agricole colective și ai întovărășirilor agricole din raionul Botoșani, regiunea Suceava, au contractat cu cooperativele de consum însemnate cantități de cereale.Unele cooperative de consum au organizat în cele mai bune condiții preluarea porumbului contractat, reușind a obține rezultate bune. Astfel, cooperativele de consum din comunele Unțeni (președinte Apape Demostene), Cucoreni (președinte loan Matei), Bucecea (președinte

Grigore Cojocaru) și Corni (președinte Ion Fediuc) datorită bunei organizări a muncii au contribuit ca pînă la data de 5 decembrie să fie preluate în întregime cantitățile de porumb contractate cu statuLNu același lucru se poate spune însă despre alte .cooperative de consum din acest raion. De pildă, cooperativa de consum din comuna Bălușeni (președinte Bujor C-tin), a contractat în anul acesta cu țăranii muncitori din comună 142,9 tone de porumb. Pînă de curînd însă, nu au fost preluate decît 17,8 tone de porumb, adică 12 la sută din volumul contractărilor. Același lucru se poate spune de consum (președinte (președinte (președinte (președinte . dești (președinte Roma (președinte Atesoaie Constantin) și Coșula (președinte Mihai Avasilenei) care nu au preluat din volumul contractărilor la porumbi decît între 14 și 32 la sută.Este necesar ca U.R.C.C. (președinte Aramă Casian) cît și Ageva- coopul (director Goldensberg Meer) să ia măsuri corespunzătoare în vederea intensificării preluărilor, țiJ nînd seama că există toate posibili-^ tățile ca porumbul contractat să fi» preluat în întregime în cel mai scurt timp.

i N-a dat primarele pe el un ban 
Câ nu era de viță ți duhnea
A zer de oaie și a bărăgan, 
Și la domnime se cam răzvrătea.

iPropuneri care-și 
așteaptă rezolvarea

De curînd, am fost și la secția 
Trifești a gospodăriei agricole de 
stat Secueni, raionul Roman. Cu o 
zi mai înainte, la această unitate, 
într-o consfătuire de producție, 
muncitorii secției discutaseră cifre
le planului de producție pe anul 
1961. Cu acest prilej, mulți munci
tori au făcut diferite propuneri pen-

Același lucru? și despre cooperativele din comunele Mihai Alupei)
IonIlieJenică

Foloasele 
contractărilor
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Acum e om 
In coleetivâ

pornit pe slobod trai 
el a dat de rai.

Tică Brebu s-a dus să vadă ga
zeta de perete, după ce roiul de 
oameni strîns în jurul ei s-a ri
sipit. Avea el motivele lui s-o 
privească singur, dar nu a avut 
noroc. Ca din pămînt, lingă el, a 
apărut o fată. Tică a recunoscut-o 
după poza din gazetă. „Victorița 
Lungu, mulgătoare fruntașă",

Tică a privit lung, întinderea 
fără sfîrșit. Se mai uită o clipă 
la oglinda cormanelor in care ful
gerau razele soarelui ,apoi învă
lui cu o privire caldă tractorul 
și zise abătut: „Măi 
ne-am făcut de basm, 
ești tu cel mai bun 
din gospodărie, dacă

Răspundem cititorilor

Da-I pus pe gînd și mare 
cugetare, 

Citește,ntr-una cu nesaț și scrie, 
Că-n traistă, lingă urdă, 

în ștergar 
El poartă cursul de zootehnie.GEORGE CIUDAN

ț

f

Membrii gospodăriilor agricole co~ 
lective din raionul Cărei, regiunea 
Baia Mare, au obținut pînă către 
sfirșitul lunii noeimbrie, venituri bă- 
nești in valoare de peste 44 milioa
ne lei.

Din acestea, circa 40 de milioane 
au fost realizați din vînzarea produ
selor vegetale contractate cu coope
rativele de consum, iar 3.650.000 din 
valorificarea produselor animale.

Sîrbu),Bălan),Romaniuc), BlînnIon Bingheac),

Guță 
Degeaba 

tractor 
- . , tovarășii

scria sub fotografia ei. Privirea mei și zgitia aia de fată au ris 
flăcăului trecu pieziș, de la chi
pul înrămat al fetei, la caricatu
ra care-l înfățișa pe el. Era de
senat stînd sub 
un copac cu mîi
nile sub cap și eu 
țigara in gură.
Mai la o parte, Guță, tractorul 
lui Tică, dormea și el sforăind și 
cu roțile din față sub cap. Ală
turi două ciori cu aripile împreu
nate pentru rugăciune spuneau i

Tică-ajută-ne și nouă,
Și maț trage-o brazdă, două, 
C-avem puișori flăminzi 
Și n-au rime pentru prinz,

Fata de alături, în halat alb 
spuma și cu buclele de păr 
aurul, își întoarse fața, zimbitoa- 
re către el și-l întrebă :

— Cum te simți ?
— Cu sănătatea? — șe miră 

Tică.
— Nu, cu obrazul -» zise fata.
Tică s-a urcat la volan încrun

tat și tăcut ea pămîntul.
— Arăm tarlatia de pe Cor- 

beanca, Brebule. Acolo pleci, ii 
ștrigă brigadierul.

U.T.O.S -ul lui Brebu, pe care 
el îl botezase „Guță" și era re
numit în toată gospodăria, se 
smuci speriat ca un cal care-și 
simte stăpînul minios. Apoi, cu 
plugul suspendat după el, porni 
ca dus de pint.

•— Vezi, măi Tică să nu obo
sească Guță, îl mușca cu vorba 
cite un prieten.

Lui Tică însă nu-i păsa. Era 
mulțumit eă Guță zboară.

— Guță al meu mă, merge ca 
Pobeda, zicea el și-și arăta mîn- 
dru ceasul de la mînă.

Băieții insă nu l-au iertat. Cum 
l-au găsit într-o zi la umbra ținui copac (el motiva eă „stătea 
să răsufle Guță") l-au și zugră
vit în caricatură. Tică spumega. 
Nu știa ce l-a cătrănit mai rău, 
caricatura ori vorbele mușcă
toare ale fetei.

Cînd a ajuns pe Corbeanca,

de noi. Pînă acum băiatule a fost 
ce-a fost. De 
trebuie să-mi

ea 
ca

înainte însăacum
arăți ce poți". In 
clipa
Guță 
debraiaj scurt, un
țăcănit de ma
in pantofii lui de

următoare 
tresări. Un

netă și Guță, 
gumă, porni ca din pușcă. Patru 
săptămîni, Tică Brebu n-a știut 
ce-i în jurul lui. Parcă amuțise. 
Guță însă, sprinten ca un cerb 
țesea tarlaua cu cele trei brăz- 
dare ale sale, ca o suveică năz
drăvană.

Din nou s-a schimbat gazeta 
de perete. Era plină cu fruntași 
și cu realizări. în preajma ei cu
rioși, lucrătorii din gospodărie 
s-au strîns cioată.

Tîrziu, cînd lingă gazetă nu 
mai era nimeni, Tică Brebu o 
privea cu mîinile la spate si cu 
șapca dată pe ceafă. Sus, lingă 
fotografia fetei cu bucle de aur, 
care-și păstrase locul de cinste, 
mai apăruse o fotografie înrăma
tă în hîrtie aurită. In poză, un 
tinăr cu cravată în dungi, cu pă
rul pieptănat peste cap, zimbea 
către chipul fetei de-alături. De
desubtul fotografiei tînărulul 
scria: „Tică Brebu, tractorist 
fruntaș pe gospodărie. El și-a de
pășit planul de arături cu 57 la 
sută".

— Cum te simți ? o întrebă 
Tică pe fata care apăruse „ca din 
întîmplare" lingă el.

— Cu sănătatea ?--■ îi răspun
se ea veselă.

T- Nu, cu vecinul, fruntașul la 
arături, zise Tică și-o apucă de 
mină înainte ca ea să fugă.A. MUȘAT

P.S. Dacă cele povestite mai 
sus se aseamănă cu activitatea 
tractoriștilor Vlad Florea, de la 
gospodăria de stat Domnești, re
giunea București și Gh. Ion Io- 
niță de la S.M.T. Bîrca, raionul 
Segarcea, regiunea Craiova, 
ceasta e o simplă coincidență.

MARIN GH. URSE, fost pontator alimentator la S.M.T. Rușețu, regiunea Galați, arată că înainte de a fi fost pontator la S.M.T. a avut timp de 22 de ani o muncă pentru care primea în perioada dinaintea întreruperii un salariu mai mare decît salariul de pontator. întreabă cum i se va calcula dreptul la pensie.RĂSPUNS : La cererea solicitantului, pensia se poate stabili după salariul mediu tarifar primit în 5 ani de activitate consecutivă. Acești 5 ani trebuie să facă însă parte din ultimii 10 ani de muncă.FARINI HRISTU, de la G.A.S. Ba- bsdag, raionul Istria, regiunea Constanța, întreabă dacă conducerea u- nei pnițăți poate trece un salariat din poziția de angajat permanent în aceea de angajat zilier.RĂSPUNS : Trecerea de la o activitate permanentă la o activitate zilieră este, ca și desfacerea contractului de muncă, o măsură administrativă ce nu poate fi luată decît pe baza unor motive deosebite care să fie prevăzute în legile statului nostru. Salariatul care-i trecut în poziția de zilier din aceea de angajat permanent trebuie să se adreseze comisiei pentru soluționarea litigiilor de muncă din unitatea unde lucrează. A- ceasta-i primul for care va stabili dacă trecerea în noua situație e legală.

*

CITITORI!
Faceți din timp abonamente 

la ziarul

„ AGRICULTURA 
NOUA"

pe anyl 1961,
Castul unui abonament:3 luni
6 luni 
un an

Abonamentele se primesc 
către difuzorii de presă din 
stituții, S.M.T.-uri, gospodării 
stat, factorii poștali și oficiile poș-

i

Sfatul veterinarului

SĂ PREVENIMPesta porcină este o boală molipsitoare produsă de un organism viu denumit virus. Acesta se găsește îndeosebi în sîngele animalelor bolnave, de unde este eliminat prtn salivă, urină, fecale, scurgeri nazale și din ochi.De regulă pesta se transmite foarte repede de la un porc bolnav la altui sănătos. Boala produce pierderi mari datorită faptului că aproape 90 Ia sută din animalele îmbolnăvite mor în scurt timp.Porcii bolnavi de pestă sînt triști, nu mănîncă, stau ascunși în paie, au călduri și respiră greu. Din ochi li se scurge o substanță purulentă. La început sînt constipați, apoi au diaree ; uneori se țin greu pe picioarele de dinapoi. Din cauza complicațiilor pulmonare, unele animale au vărsături sau tuse. Spre sfîrșitul bolii, pielea lor devine roșie, cu nuanță de albăstrui.O parte din porci mor după 24 de ore de la îmbolnăvire, iar alții după 2-3 săptămîni.Rare sînt cazurile cînd porcii bolnavi se însănătoșesc. Deși aparent aceștia nu mai sînt bolnavi de pestă, ei răjDÎn însă cu diferite leziuni cronice, datorită cărora nu se mai pot dezvolta și îngrășa în condiții normale.Pentru a preveni apariția bolii este necesar ca adăposturile în care sfnt cazate animalele să fie luminoase șt uscate. Porcii trebuie bine îngrijiți, hrăniți și ținuți închiși, pentru a nu veni în contact cu alții străini.Atunci cînd introducem porci străini în gospodărie aceștia trebuie ținuți timp de 30 zile în carantină (adică separat). Dacă în acest interval de timp nu dau semne ei vor fi amestecați cu cei podăriei.In scopul preîntîmpinării pestei, cea mai eficace măsură este vaccinarea făcută în mod științific, cu vaccinuri bine conservate. Pentru reușita vaccinării, este necesar ca animalele să fie sănătoase, bine dezvoltate, în vîrstă de peste 3 luni și să nu aibă boli cronice, avitaminoze, rahitism sau boli parazitare. Vacci-

nările se fac numai de către personalul sanitar veterinar în funcție de situația epizootologică a fiecărei gospodării sari localități și după un plan bine întocmit. In general un porc vaccinat contra pestei, devine rezistent (imun) față de această boală, după 3 săptămîni de la executarea vaccinării. Această rezistență durează aproximativ 5—6 luni. Pentru a preîntîmpina apariția bolii, în regiunile amenințate de pestă este necesar să fie vaccinat lot efectivul e- xistent, periodic la 5—6 luni.Tehnica vaccinării, dozele de vaccin, felul vaccinului care va fi utilizat, variază de la caz la caz, în funcție de pericolul bolii, vîrsta a- nimalelor și de scopul pentru care sînt crescuți porcii.Dacă pesta a apărut Ia porci, trebuie anunțat fără întîrziere sfatul popular local, medicul sau tehnicianul veterinar de circumscripție, pentru ca aceștia să ia măsurile necesare, fie pentru vindecarea porcilor bolnavi, fie pentru a opri răspîndi- rea bolii la cei sănătoși, aflațt în gospodărie sau jn alte gospodării vecine.

TRAIAN BARBALATA corespondent

...tovarășii de la Agrosem 
Bistrița, regiunea Cluj, și cei 
de la secția agricolă a raionu
lui Bistrița, ar acorda mai 
multă atenție treierișului tri- 
folienelor contractate cu în
tovărășirile agricole. După 
cum semnalează tov. Ion Go- 
rea, membru al unei întovără
șiri agricole din comuna Cră- 
ești, trifoiul recoltat pentru 
sărpînță. a fost trasportat la 
Agrosem de către membrii ce
lor 4 întovărășiri din comună 
încă din luna septembrie. Da
torită însă faptului că n-au 
fost luate din timp măsurile 
necesare în vederea treierișu
lui, în cursul lunii noiembrie 
cînd aici au căzut ploi abun
dente, au fost cauzate pagube 
importante prin deprecierea 
trifoiului. diminuîndu-se în 
același timp cantitățile de să- 
mînță.Dr. VIRGIL CAZAN
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II Gospodării Agricole Colective, 
Întovărășiri Agricole 
și producători individuali!

de boală ai gos-apariției
In întreaga țară se desfășoară acțiunea de con 

tractare a lînii din producția
Valorificarea lînii prin contracte vă asigură 

avantaje deosebite.
Contractați cu unitățile

anului 1961 I

sau delerraHi D.C.A. 
cît mai multe cantități de lină, contribuind astfel la 
sporirea producției articole’or de îmbrăcăminte, și 
asigurîndu-vă tot odată importante venituri pentru 
gospodăria voastră

i
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............................................................................................ .
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din Brîncoveni dacă 
purceii la

lei.de

Potrivit datelor dării de seamă anuale, gospodăria agricolă colectivă „Al II-lea Congres al P.M.R.“ din comuna Brîncoveni, raionul Slobo
zia, a realizat anul trecut un venit global de 978.438 lei. Cele mai însemnate venituri, peste 7634)00 lei, 
au fost obținute din cultura plantelor de cîmp. Din creșterea animalelor colectiviștii au realizat un venit bănesc de numai 55.054 Această situație s-a datorat atît numărului redus de animale producție cît mai ales folosirii unor practici negospodărești în creșterea animalelor.!,n scopul obținerii unor rezultate tnai bune în acest an, conducerea gospodăriei colective a luat unele măsuri care să contribuie la rentabilizarea sectorului zootehnic. Prima grijă a colectiviștilor a fost organi
zarea unei ferme de vaci. Prin procurarea de juninci s-a ajuns ca astăzi ferma de vaci de lapte a gospodăriei să numere 51 de capete. A crescut în acest timp numărul oilor și al porcilor. Ca urmare a bunei îngrijiri și hrăniri a animalelor a sporit mult față de anul trecut și productivitatea lor. au făcut cu putință 
1® luni ale acestui 
colectivă să încaseze
animalelor un venit
Pînă la sfințitul acestui an venitu
rile di® zootehnie vor atinge suma 
de 150.000 lei, adică cu peste 90.000

Toate acestea ea în primele an gospodăria din creșterea de 123.218 lei.

FAPTE

*

• Lucrînd bine pămîntul, colectiviștii din comuna Sârma? au obținut anul acesta o producție de 4.000 kg porumb știu- leți și 28.000 kg. sfeclă de zahăr la he. Pentru sfecla de zahăr și cerealele contractate cș statul ei au încasat suma de j .200.000 lei.• Folosind din plin materiale din rezerve locale și lucrind cu forțe proprii, gospodăria colectivă „Drumul Belșugului" din comuna Droga, raionul Fi- limon Sîrbu, a construit în a- cest an un grajd pentru 50 de capete vite mari, o maternitate pentru scroafe, un saivan pentru 1.000 de capete oi, un coteț de păsări și o magazie cu o capacitate de 50 de vagoane.• In numai nouă luni de zile,gospodăriile colective din regiunea Stalin au predat, conform contractelor încheiate cu întreprinderile I.C.I.L., 112.327hl lapte de vacă, cu 56.231 hi mai mult ca în aceeași perioadă a anului trecut.• Colectiviștii din comune Vulturu, raionul Htrșova, acordă multă atenție creșterii animalelor. Fermele gospodăriei au 4.000 de ol, 200 vaci de lapte, sute de păsări etc.• în afară de sumele de bani pe care le va încasa și de borhotul pe care-1 va primi pentru sfecla de zahăr predată, gospodăria colectivă „Drum Nou" din comuna Jibert, raionul Rupea, va primi de la fabrica de zahăr din Bod ?j cantitatea de 7.000 kg zahăr.
Din experiența gospodăriilor agricole colective

Muncim organizați în brigăzi complexe
Practice ne-a dovedit că buna organizare a muncii în gospodăria colectivă, constituie un factor de primă importantă în obținerea de recolte bogate și venituri mari, în dezvoltarea averii obștești — cu un cuvînt, în consolidarea economico-organiza- torică a gospodăriei colective. De a- ceea, aș vrea să dau cîteva amănunte în această privință, tn momentul de față gospodăria noastră numără 1.468 ha teren agricol din care 1.431 ha teren arabil, și are un număr de 345 familii de colectiviști cu 518 brațe de muncă. Toate brațele de muncă sînt organizate în două brigăzi complexe și una brigadă piscicolă. Fiecare brigadă complexă are cîte 200 brațe de muncă, organizate _ _________ ________ _pe echipe specializate după cum ur- r;te g,5 ha livadă de pomi din care mează : 2 echipe ia cultura cerealelor • - de cîmp, 2 echipe legumicole, una echipă viticolă, una chipele de cîmp au echipele legumicole cîte 28 brațe,zootehnică. E- cîte 30 brațe,

DENUMIREA CULTURII PLAN REALIZATGrîu 1.600 kg. 1.867 kg.Orz 1.800 »» 2.588 MOvăz 1.400 ft 1.893 irFloarea soarelui 1.400 ft 1.792 f»Porumb boabe 2.600 It 3.375 tiFasole 900 It 1.732 irPorumb de siloz 25.000 »t 20.033 i»Mazăre boabe 800 M 739Cartofi timpurii 10.000 ft 16.000 irRoșii de uscat 13.000 W 19.700 »»Trebuie 6ă menționez că în gospodăria noastră se pune un accent deosebit pe pregătirea cadrelor Cîteva exemple : brigadierii au o vechime de 2 ani fiind școlarizați la școala de 5 luni, iar șefii de echipă sînt recrutați dintre colectiviștii cei mai buni și cu multă experiență. O parte din ei au fost brigadieri în brigăzile simple (specializate).Munca brigăzilor și a șefilor de echipe s-a ușurat prin aceea că ince- 

n-ar fi valorificat 
Înțărcarelei mai mult deeît s-a obținut in anul trecut.Aceste rezultate constituie, fără îndoială, un pas înainte pe calea dezvoltării creșterii animalelor. Trebuie arătat însă că ele puteau fi și mai însemnate dacă conducerea gospodăriei ar fi acordat aceeași atenție creșterii și îngrășării porcilor — ramură aducătoare de mari venituri.în loc să crească purceii obținuți în acest an și apoi să-i îngrașe pînă la greutatea medie de 1.00 kg., conducerea gospodăriei a socotit că este mult mai lesne să vîndă purceii imediat după înțărcare. Valorificând astfel 160 purcei la greutatea medie de 14—15 kg. cu prețul de 10 lei kilogramul de carne gospodăria a încasat numai 24.000 lei. Dacă colectiviștii ar fi îngrășat acești purcei pînă la greutatea medie de 100 kg. fiecare, ar fi putut realiza un cîștig mult mai mare.Un simplu calcul ne arată că prin valorificarea a 160 porci grași eu prețul de 9 lei kg. de corne gospodăria ar fi încasat suma de 144.000 lei, (160X100X0 = 144.060 lei), deci eu 120.000 lei mai mult deeît suma realizată prin valorificarea purceilor de înțărcare. Soeotind și costul furajelor ce trebuie date animalelor in perioada de îngrășare, furaje care în condițiile acestei gospodării aliate în Bărăgan pot fi ușor și ieftin obținute, reiese că gospodăria ar fi putut avea un venit de cel puțin 50.000 de lei.Pentru ca în viitor această practică negospodărească să nu mai păgubească gospodăria colectivă este bine ca încă de pe acum conducerea gospodăriei colective să prevadă în planul de producție pe anul <1.961 construirea unei maternități pentru scroafe și a unei îngrășătorii pentru 200 capete porci. De asemenea, este necesar ca o dată cu întocmirea balanței furajere să se calculeze și necesarul de furaje pentru creșterea și îngrășarea porcilor în raport cu sarcina stabilită pentru anul viitor.Asigurînd adăposturi bune, construite din materiale din resurse locale, furaje suficiente și de calitate, școlarizînd îngrijitorii colectiviști la cursurile agrozootehnice de masă, gospodăria colectivă din Brîncoveni va putea să îngrașă în anul viitor cu bune rezultate tot tineretul obținut prin fătări pînă la greutatea medie de 100 kg. fiecare prin valorificarea cărora va putea obține venituri însemnate.

Ing. T. BILBIIE

Sectorul avicol al gospodăriei de stat Puchenîl Mari, raionul Ploești, numără peste 10.000 de păsări. Bine îngrijite, păsările au dat o producție sporită de ouă. Pînă la 1 decembrie a.c., aici s-au realizat, cîte 132 ouă pe cap de găină, față de 135 ouă rite prevedea planul anual; la carnea de pasăre planul anual a fost depășit cu o tonă. In fotografie: un aspect din timpul hrănirii păsărilor.Foto! V. CAZACU

iar la ferma brațe deechipa viticolă 25 brațe, zootehnică muncesc 20 muncă în afară de purtătorii de ate. laje care sînt la dispoziția brigăzii. Fiecare brigadă are în seamă cîte 715 ha. teren agricol repartizat pe echipe. Fiecare echipă de cîmp a avut cîte 75 ha porumb boabe, 22,5 ha porumb siloz, 11 ha floarea-soarelui, 3,5 ha sfeclă de zahăr, 5 ha fasole — în total 117 ha prăsitoare revenind pe cap de om cîte 3,9 ha.Firește, mecanizarea lucrărilor rezolvă într-o măsură însemnată executarea la timp și bine a acestui volum de lucrări.Echipele legumicole au avut în plan cîte 29 ha, echipele pomiviticole cîte 10 ba vie nobilă toată pe rod și 4 ha pe rod.în ceea ce privește sarcinile de plan, brigada a avut la principalele culturi următorul plan.

pînd cu anul 1959 în toate sectoarele se lucrează în sistemul de muncă în acord individual și pe grupe mici. Acordul individual s-a aplicat la culturile de porumb, fasole, fl. soarelui și sfeclă, iar pe grupe mici se aplică în sectorul legumicol.Toate culturile au fost repartizate colectiviștilor la însămînțare și răspund de ele pînă la recoltare.

Pentru 3.000 — 3.500 de litri de lapte pe cap
de vacă, pentru tub un leu preț de cost per litru

De la un efectiv de 130 de vaci furajate, G.A.S. Cenei, regiunea Tir mișoara, a obținut, anul trecut 3380 de litri de lapte la un preț de cost de 125 de lei hectolitrul. Ținînd seama că multe vaci au dat 4.000 și chiar peste 4.000 de litri de lapte, că cheltuelîle de întreținere s-au urcat la 4.624 de Iei pe cap de vacă, dar că se pot reduce printr-o furajare și îngrijire și mai rațională, lucrătorii gospodăriei și-au propus să obțină în 1960 lapte și mai mult și mai ieftin.Primii care și-au propus acest lucru sînt mulgătorii fruntași Ion Miroslav și Ion Berchea, care s-au alăturat. cei dinții inițiativei și chemării îngrijitorilor fruntași de vaci de la G.A.S. Sînandrei, Șandra și Peciul Nou care au hotărît să obțină anual cîte 3.500 de litri de lapte pe cap de vacă furajată.Angajamentele luate de mulgătorii de la G.A.S. Cenei au prins treptat viață. Pînă la 15 noiembrie 1960 se obținuseră, în medie, peste 3.500 de litri de lapte pe cap de vacă, de la unele vaci obținîndu-se între 5.000— 6.000 de litri.Munca mulgătorilor de la G.A.S. Cenei a fost Încununată de succes fiindcă eforturile au fost permanent sprijinite de consiliul gospodăriei și comitetul sindicatului. Astfel, consiliul gospodăriei a acordat o deosebită atenție creării unei puternice baze furajere care să asigure, în tot cursul anului, furaje ieftine, rații echilibrate și complete. Un mare accent a fost pus pe utilizarea furajelor verzi, pe întreținerea animalelor la pășune și in stabuiație liberă, de asemenea pe însilozarea unei cantități sporite de porumb.Iată cum Ii s-a asigurat vacilor o perioadă lungă de timp masă verde din belșug. încă de Ia începutul a- nului a fost organizat conveierui verde pe baza unui plan minuțios întocmit. Compoziția conveierului a fost următoarea: de la 15 aprilie Ia 12 mai secară plus orz masă verde; de la 12 mai la 25 mai lolium ne; de la 25 mai Ia 19 iunie plus Jucernă; de la 10 iunie iunie borceag ; de la 30 iunie iulie porumb masă verde; de iulie la 16 august lucernă plus trifoi masă verde; de la 16 august la 10 septembrie porumb masă verde, iar de la 10 septembrie la 20 octombrie porumb masă verde din cultură dublă.

pășu- trifoi la 30 la 25 la 25

Atît la cereale cît și în restul culturilor planificarea s-a făcut la începutul anului de către consiliul de conducere cu ajutorul tov. ing. agronom. Ținînd seama că solul este a- proape uniform, noi n-am planificat producții diferite, ci toate producțiile au fost uniform planificate, însă terenul repartizat brigăzilor, echipelor și membrilor, a fost repartizat în două sole Ia cultura porumbului, fiecare colectivist avînd teren in două părți. Pentru fiecare cultură s-a întocmit deviz de lucrări cu car.e ocazie s-au planificat zilele-muncă necesare pentru fiecare lucrare și cultură în parte. După întocmirea devizelor de muncă, acestea au fost popularizate, în rîndul colectiviștilor, astfel că, de Ja începutul anului, ei au cunoscut suprafața ce o vor lucra, numărul de zile-muncă, precum și sarcina de producție, întocmindu-se fișa individuală tip pentru fiecare braț de muncă cu toate culturile ce-i aparțin în timpul anului. In acest fel nici n-am avut greutăți în planificarea și repartizarea sarcinilor • de plan ; în schimb am avut unele greutăți în timpul procesului de producție din partea unui număr foarte mic de colectiviști (7-8 cazuri), care nu s-au ținut de plan, părăsindu-1. Ne-a fost greu, firește, pînă am convins pe alți colectiviști să reia planul celui plecat. De asemenea, în ceea ce privește controlul în timpul executării lucrărilor, n-am reușit să-l facem zilnic. Cu toate acestea, consider că șefii de echipă aduc aportul cel mai de seamă în organizarea și controlul muncii.ORGANIZAREA MUNCII ÎN FERMELE DE ANIMALEîn momentul de fată gospodăria colectivă din Palazu Mare dispune de următoarele animale : taurine 326 din care vaci și juninci 242; ovine 1.205 din care oi și mioare 892 i porcine

a fost și fin cu fu- borhot,

în timpul verii producția medie pe cap de vacă a ajuns la 19-20 de litri de lapte pe zi; viteiî s-au dezvoltat bine fiind viguroși și sănătoși.O dată cu trecerea vacilor la regim de stabuiație pășunea înlocuită cu nutreț însilozat de bună calitate, completat raje industriale printre care melasă, șroturi, tărîțe etc.Recent la G.A.S. Cenei s-au dezbătut Indicii de plan pe 1961. Pe baza realizărilor obținute plnă In prezent, lucrătorii gospodăriei și-au luat angajamentul ca printr-o mai bună îngrijire, prin aplicarea experienței înaintate și a metodelor de lucru ale fruntașilor să ajungă la o producție medie de lapte care să depășească 4.000 de litri pe cap de vacă. Ing. EUGEN JIANUDepartamentul Gostat
G.A.S. Recaș în cifre• Gospodăria agricolă de stat Recaș, regiunea Timișoara, a obținut în acest an rezultate valoroase în sectorul legumicol. Astfel, de pe cele 80 de hectare de grădină s-a realizat » depășire a planului de producție cu 127 de tone. Numai din valorificarea roșiilor, G.A.S. Recaș a realizat suma de 613.000 lei. Un mare aport în obținerea a- cestor rezultate l-au adus brigadierii Deak Mihai și Apostol Marta precum șl ing. Curceanu Clara.• Anul acesta, G.A.S. Recaș a depășit planul de producție la ouă cu 300 la sută. In 1961 gospodăria va livra de 5 ori mai multe ouă ca in 1960.

• înînființa o fermă de vaci cu lapte. Pentru capete.procurate 57 vaci în gestație.• Pentru mărirea continuă a
anul 1961, G.A.S. Recaș va100 fostînceput ferma va avea Pînă în prezent au și

su-Noi construcții pentru producfie
sînt pă-

Datorită timpului favorabil ce s-a menținut aproape în toate regiunile țării, în ultimele săptămîni au fost intensificate și lucrările de construcții agricole ce erau rămase mai în urmă, astfel incit să poată fi terminate neapărat pînă la sfîr- șitul anului.In 1960, numai în gospodăriile a- gricole colective au fost construite încă 3.226 de grajduri, 1.415 maternități pentru scroafe, 1.196 de saivane, 916 magazii pentru cereale și 7.840 alte diferite obiective cum pătule, ateliere, cotețe pentru sări, remize etc.Din numărul obiectivelor de sus, fuseseră date complet în losință încă de la începutul lunii octombrie — 1.396 de grajduri, 670 de saivane, 721 de maternități, 638 de magazii și 5.472 diferite alte construcții.Creșterea puterii economice a gospodăriilor agricole și experiența obținută în ultimii ani, au contribuit ca noile construcții să fie ridicate într-un timp mult mai scurt, iar prețul de cost să fie mult redus prin folosirea rezervelor interne.Dintre construcțiile mai importante date în exploatare în acest an, merită a fi amintite și stațiile de calibrat porumb de la Urzieeni, Podul Iloaiei, Caracal și Buzău ca ți completarea cu diferite corpuri

mai fo-

174 din care scroafe 16 ; păsări 3.700 din care rațe 685.La ferma de vaci sînt 15 ingrijitori- mulgători, 2 șefi de fermă care îngrijesc și de viței, 2 paznici și îngrijitori de noapte și 3 îngrijitori de tineret taurin (0,6 luni — 3 ani).Fiecare îngrijitor-mulgător are o normă de deservire de 10 vaci, îngrijitorii de tineret taurin au cîte 30 capete. La ferma de ovine sînt repartizați 10 ciobani, doi dintre ei fiind ciobani șefi, adică cîte unul din fiecare brigadă complexă. Ferma de porci este repartizată la o singură brigadă, avînd două îngrijitoare. Ferma de păsări, de asemenea, este repartizată la o singură brigadă și este deservită de 4 îngrijitoare și 2 paznici de noapte. în afară de cele 3.700 păsări, în decursul anului am avut 7.500 pui și boboci de rață și gîscă pe care i-am întreprinderi.Repartizarea tie pe oameni anului, bazați duală a vacilor din 1959. Am format grupe de vaci cu producții aproape uniforme, care au fost date în primire mulgătorilor, indicîndu-le atît producția planificată cît și norma anuală la grupa respectivă.în ceea ce privește producția pe cap de animal în anul 1960 pînă la 1 noiembrie a.c. s-au realizat 2.659 litri lapte pe cap de vacă furajată de la 158 vaci, ceea ce ne îndreptățește să spunem că pînă la 31 decembrie a.c. vom realiza circa 3.100 litri lapte pe cap de vacă furajată. Noi, însă, avem un număr de vaci care în prezent au depășit 4.000 litri lapte. Aceste realizări se datoresc în primul rînd nucleului de vaci de rasă roșie pe care îl avem încă de la începutul gospo. dăriei. Un alt factor important care asigură o producție constantă este a- sigurarea bazei furajere. De aceea, gospodăria a asigurat o furajare rațională, atît în stabulatie cît și în perioada de pâșunat prin organizarea conveierului verde. în perioada de stabuiație, ca și în timpul pășu- ma* bogată experiență, natului, noi am asigurat cîte 2 kg BILECAconcentrate pe cap de vacă. De ase- preș6dinteie G.Â.C. din Palazu Mare, menea, mai asigurăm în rația vacilor regiunea Constanța

valorificat pe piață sisarcinilor de produc- s-a făcut la începutul pe producția indivi-

La stațiunea experimentala legumicolă I.C.H.V. din Buzău au fost terminate de curînd aceste sere moderne, care vor fi de mare folos cercetătorilor de aici.Foto: LUCIAN CURSARU 

prafețelor arabile, consiliul gospodăriei agricole de stat Recaș a început de pe acum o muncă intensă de defrișare a spinilor și mărăcinilor. De asemenea, au fost luate măsuri pentru suprimarea unor drumuri între tarlale. Aceste acțiuni duc la mărirea suprafeței arabile a gospodăriei cu 25 de hectare.• în primăvara anului 1961, muncitorii și tehnicienii de la G.A.S. Recaș s-au angajat să planteze 30 de ha. de vie. Din această suprafață, 8 ha. vor fi cultivate eu vie care să producă struguri de masă.• în cadrul dezbaterilor cifrelor de plan pentru anul 1961, muncitorii ți tehnicienii de la G.A.S. Recaș s-au angajat să producă 2.300 de kg. de grîu, 2.000 de kg. de orz, 20.000 de kg. de cartofi, 1.800 de kg. de floarea-soarelui și 2.800 de kg. de porumb boabe la hectar.CIOSICI IOSIF corespondent

Ro- 
fostapă

de fabricație, magazii, garaje etc., a altor 5 stații — cele de la Călărași, Vădeni, Ioșia, Lovrin și Ceala.Și în unele S.M.T.-uri au fost construite o serie de remize și pavilioane, — s-au extins atelierele mecanice și s-au făcut racordări la liniile electrice de înaltă tensiune și instalații de apă.Astfel, la secția Băbeni a S.M.T.- ului Drăgășani, regiunea Pitești și la S.M.T. Smeeni, regiunea Ploești, au fost date în folosință noi pavilioane administrative. La S.M.T. Sîntana, S.M.T. Ulmeni, S.M.T. man sau S.M.T. Florești, au extinse atelierele mecanice.Instalații de alimentare cu s-au făcut la S.M.T. Costești, regiunea Pitești, S.M.T. Roman, nea Bacău, S.M.T. Valea și S.M.T. Mihai Viteazu, Constanța etc.Racordări electrice la înaltă tensiune s-au executat S.M.T.-urile Cărei, regiunea Mare, Odorhei, Regiunea Autonomă Maghiară, Huși, - regiunea Iași etc.Este necesar ca în unitățile unde lucrările de construcții sînt încă în- tîrziate, să fie luate grabnic măsuri tehnico-organizatorice menite a duce la darea în folosință înainte de înrăutățirea timpului a obiectivelor ce se află în construcție.
I. ALEXANDRU

regiu-Nucarilor regiunealinia de la Baia

cite 20 kg siloz, 4 kg fin de borceag și alte suculente.Adăposturile sînt, după cum se știe un factor important tn mărirea producției de lapte. Mergînd pe linia a- sigurării unor adăposturi igienice, în ultimii trei ani gospodăria noastră colectivă a construit 3 grajduri a cîte 100 capete cu adăpători automate, linii de decovil pentru furajarea și curățirea grajdurilor.Alături de factorii de mai sus, care au contribuit Ia mărirea producției de lapte, un rol important 1-a avut permanentizarea cadrelor și calificarea lor. Trebuie menționat, că 80 la sută din colectiviști care lucrează la ferma de vaci sînt neschimbați de la constituirea gospodăriei. Ținerea evidentei efectivelor de animale, a producției și a muncii depuse, se face de către socotitorul brigăzilor complexe cu ajutorul șefilor de fermă, care prezintă datele necesare privind atît producția cit și mișcarea efectivelor de animale.
*Aș vrea să arăt în puține cuvinte că prin introducerea brigăzilor complexe s-a asigurat o mai bună desfășurare a planului de producție, s-a redus numărul zilelor-muncă atribuite personalului de conducere, iar acesta a fost eliberat de unele sarcini administrative care frînau urmărirea problemelor mari de producție. Prin numirea socotitorilor de brigadă, evidența s-a apropiat de locul de producție, a devenit deci mai operativă și mai exactă. Ceea ce constituie un alt lucru pozitiv este că în brigăzile complexe s-au introdus elemente ale gospodăririi chibzuite. Bugetul de venituri și cheltuieli, bunăoară, a fost defalcat pe brigăzi, fiecare brigadă știind cît poate cheltui pentru fiecare cultură, pentru fiecare specie și categorie de animale.Firește, în organizarea muncii pe brigăzi complexe, mai sînt multe de făcut și în gospodăria noastră colectivă. Ne străduim însă să căpătăm o

Așa sporim noi an de an 
producția animală

Analizînd încărcătura de animale 
la suta de hectare și dîndu-ne seama 
că nu era corespunzătoare am în
ceput să ne preocupăm intens de 
dezvoltarea sectorului zootehnic. In 
mal puțin de 2 ani, am ajuns să 
avem peste 700 de bovine dintre 
care 300 de vaci de lapte, o îngră- 
șătorie cu un rulaj de peste 10.000 
de porci. Dezvoltîndu-se într-un 
ritm foarte rapid, ca urmare a spri
jinului și îndrumării organizației de 
partid, sectorul zootehnic a pus în 
fața consiliului gospodăriei noastre 
probleme complexe ca: construirea 
de noi adăposturi, sporirea bazei 
furajere, creșterea și calificarea ca
drelor etc.

Toate aceste probleme au fost 
urmărite Îndeaproape și majoritatea 
lor a fost rezolvată cu succes. Ast
fel, în ultimii ani au fost construite 
o serie de grajduri, maternități, ma
gazii pentru furaje și altele.

Sub îndrumarea organizației de 
partid șl cu sprijinul comitetului 
sindicatului, gospodăria și-a întoc
mit, după aceea, un plan de dezvol
tare multilaterală a sectorului zoo
tehnic, punînd accent pe următorii 
factori: ridicarea valorii zootehnice 
a efectivului de animale șl folosirea 
la maximum a capacității lor de 
producție.

Pe baza acestor obiective, cres
cătorii noștri de animale se strădu
iesc să obțină prin selecție, animale 
cu o productivitate cît mai ridicată. 
Alegîndu-se cu grijă animalele pen
tru reproducție, gospodăria a obți
nut produși valoroși care vor îm
prospăta și mări turma noastră de 
bază.

Faptul că lucrez de cinci ani ca 
inginer zootehnist în G.A.S. Jimbo- 
lia mi-a permis să pun în practică 
un plan de ameliorare și perfecțio
nare a animalelor pe baza selecției 
și creșterii animalelor în condiții 
optime. Am urmărit prin aceasta 
sporirea efectivului din matcă pro. 
prie, ridicarea cantitativă și calita
tivă a producției, reducerea prețului 
de cost.

In aceste condițiunl, deși avem

îmbunătățirea pășunilor - 
rezervă importantă pentru dezvoltarea 

bazei furajere

10.000 kg

noastră, 
organiza-

Im iraportu'l prezentat Ia cel de-al 
lll.lea Congres al P.M.R. tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej a arătat că 
pentru dezvoltarea creșterii animalelor, 
in afară de aplicarea celorlalte mă
suri este necesar să se dea mare a- 
tenție ți lucrărilor de îngrijire șl in- 
grășare a pășunilor și fînețelor natu
rale, astfel ca producția lor să crească 
în anii următori la cel puțin 
masă verde la ha.

Anul acesta, în regiunea 
sfaturile populare comunale, 
țiile de tineret de Ja sate și specialiștii 
din agricultură, sub îndrumarea orga
nizațiilor de partid, au aplicat o serie 
de măsuri care au asigurat sporirea 
simțitoare a cantității de masă verde 
pe pășuni. O atenție deosebită a fost 
acordată acțiunii de prevenire și com
batere a eroziunii solului, executîndu- 
se în acest scop lucrări pe o supra
față de peste 3.300 ha, mai ales în 
raioanele Săveni (comunele Vlăsinești 
și Ungureni), Botoșani, Dorohoi, Tru- 
șești și altele. De asemenea, au fost 
curățate de buruieni peste 70.000 ha 
pășune, fiind totodată îngrășate 16.000 
ha, de pe care au fost obținute spo
ruri de producție cuprinse între 2—5 
tone de masă verde la ha.

Regenerarea pajiștilor prin suprain- 
sămințări cu semințe de ierburi și le
guminoase perene, a fost executată pe 
o suprafață de 1.300 ha, «mai ales în 
perimetrele ameliorative de combatere 
a eroziunii solului. Pe aceste suprafețe 
s-au făcut experiențe comparative, care 
au demonstrat că producția de masă 
verde la ha poate fi mult sporită prin 
aplicarea metodelor înaintate.

In raioanele de munte ca : Vatra 
Dornei, Gura-Humorului, Cîmpulung și 
altele, in vederea îmbunătățirii pășu
nilor a fost defrișat arborele dăună
tor de pe mai bine de 4.000 ha. Cele 
mai bune lucrări de acest fel au fost 
executate pe pășunile : Obcioara, Ma- 
naila, Dadu-bașca din raionul 
lung, Lupoaia, Blidireasa și 
Lungă din raionul Fălticeni.

Pentru asigurarea cantităților 
mințe de ierburi și leguminoase 
necesare îmbunătățirii compoziției flo
ristice a pășunilor, în acest an am a- 
sigurat suprafața de 994 ha cu loturi 
semincere.

Lucrările enumerate mai sus sînt nu
mai cîteva din cele executate în anul 
acesta în vederea îmbunătățirii pășu
nilor din regiunea Suceava. Trebuie 
menționat faptul că multe comitete e- 
xecutive ale sfaturilor populare comu
nale, printre care cele din Poiana Mă
rului și Mălini din raionul Fălticeni, 
Bucecea din raionul Botoșani, Vlăsi
nești din raionul Săveni, Ostra din ra
ionul Gura-Huimorului și altele, s-au 

Cimpu- 
Poiana

de se- 
perene

un număr mare de vaci cu lapte, 
noi am putut să stabilim planul pe 
anul 1960. la 3.200 de litri de lapte 
pe cap de vacă furajată față de 
2.500 litri cît ne-a fost planul îb 
1959. In cursul anului acesta, ca 
urmare a muncii depuse, noi vom 
depăși cantitatea de 3.200 de litri 
de lapte pe cap de vacă furajată.

Rezultatele obținute de unii mul
gători — ca Drulea Nicolae care a 
realizat 5.881 de litri de lapte pa 
cap de vacă furajată ne dau convin
gerea că în 1961, vom realiza o nouă 
creștere a producției de lapte. Pe 
baza rezultatelor obținute, a condi
țiilor pe care le avem șl a dinamicii 
creșterii producției, mulgătorii noș
tri s-au angajat în consfătuirile de 
producție organizate de grupele sin
dicale ea în 2-3 ani să realizeze 
4.000—4.500 de litri de lapte pe cap 
de vacă furajată.

Paralel cu aceasta, noi vom reali
za laptele la un preț de cost scăzut, 
ca urmare și a creării unei baze fu
rajere corespunzătoare. In anul tre
cut, porumbul siloz ne-a costat 27 de 
bani kilogramul, iar anul acesta ne 
costă 6-7 bani. Porumbul însilozat 
ieftin influențează în mod direct a- 
supra costului producției. Pînă acum 
prețul de cost al laptelui este de 
1,10 lei litru ; în anul ce vine, cred 
că vom ajunge la sub un leu litrul.

Pentru a ajuta pe muncitori să 
înțeleagă care sînt căile care duc la 
o producție ieftină, comitetul sindi
catului șl consiliul G.A.S. au orga
nizat, în acest an, sub îndrumarea 
organizației de partid, un ciclu de 
lecții cu caracter economic. Mulgă
torii vor ști, așadar, nu numai cum 
se obține producția dar și cît îl 
costă.

Alături de celelalte condiții, buna 
pregătire a muncitorilor este un fac. 
tor hotărîtor în lupta pe care o duce 
gospodăria noastră pentru producții 
mari la un preț de cost scăzut.

BALOG IOSIF 
inginer zootehnist 
la G.A.S. Jimbolla

In regiunea Suceava

interesat îndeaproape de buna desfă
șurare a lucrărilor de îmbunătățirea 
pășunilor, mobilizind în această acțiu
ne un număr imere de crescători de 
animale. De asemenea, centrul da 
combatere a eroziunii solului din Boto
șani a acordat un puternic sprijin teh. 
nic și material în perimetrele de com
batere a eroziunii solului.

Sînt însă și unele sfaturi populare 
comunale care nu s-au interesat în su
ficientă măsură de îmbunătățirea pă
șunilor. In comuna Unțeni, raionul Bo
toșani, de pildă, organele locale n-au 
oprit pășunatul pe suprafețele proaspăt 
plantate în vederea combaterii eroziu
nii solului. Din această cauză au fost 
degradate plantația și porțiunile de 
pășune supraînsămințate, produeîndu- 
se pagube însemnate. De asemenea, 
comitetele executive ale sfaturilor 
populare din orașul Botoșani și Dră- 
ceni — raionul Fălticeni, au permis să
parea de gropi și formarea de drumuri 
pe pășuni, fapte care au dus la de
gradarea unor întinse suprafețe. Pe de 
altă parte în unele comune ca Bo- 
sanci, Ipotești și Scheia din raionul 
Suceava, Drăgușeni și Avnămeni din 
raionul Săveni, islazurile sînt invadate 
de spini. Este necesar ca și comitetele 
executive ale sfaturilor populare mai 
sus arătate și îndeosebi organele agri
cole să dovedească în viitor mai multă 
grijă pentru îmbunătățirea pășunilor 
existente.

In expunerea făcută la Plenara C.C, 
al P.M.R. din 31 octombrie — 1 no
iembrie 1960, tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej a insistat din nou asu
pra necesității îngrijirii și folosirii ra
ționale a pășunilor și lînețelor, în 
scopul ridicării producției de masă 
verde ia ha. In vederea îmbunătățirii 
pășunilor, a ridicării productivității a- 
cestora, în regiunea noastră vor fi în
treprinse în anul 1961 o serie de ac
țiuni ca : refacerea covorului vegetal 
pe o suprafață de 2.100 ha, curățiri 
de arborete dăunător pe 2.200 ha, com
baterea eroziunii solului pe 6.000 de 
ha, curățiri de spini și buruieni pe 
70.000 ha. De asemenea, urmează să 
se aplice îngrășăminte naturale și chi
mice pe o suprafață de 40.000 ha. de 
pășuni.

Pentru îndeplinirea acestor importan
te acțiuni este necesar ca de pe acum 
să se facă pregătiri în vederea exe
cutării lucrărilor la timpul potrivit, lu
crări menite să ducă la îmbunătățirea 
pășunilor din regiunea noastră, la con
tinua dezvoltare a creșterii animalelor 
și ridicare a productivității lor.

Ing. VICA FLORIANSecția agricolă a sfatului popular regional Suceava
A



Din Uniunea Sovietică

Inginerul colhozului Să înceteze actele de barbarie
Colhozurile din Uniunea Sovietică au cumpărat in ultimi ani de la stat sute de mii de tractoare, combine și alte mașini. Pe ogoarele colhozurilor lucrează în prezent peste un milion de tractoare și peste trei sute de mii de combine cerealiere.Numărul tot mai marc al mijloacelor tehnice de care dispun colhozurile permite îndeplinirea cu succes a unei mari sarcini : aceea de a mări în anul 1965 volumul producției globale a agriculturii de 1,7 ori In comparație cu anul 1958. Această creștere se va realiza prin extinderea continuă a mecanizării și electrificării producției agricole, prin înzestrarea colhozurilor și a sovhozurilor cu noi și noi mijloace tehnice.Se dă o atenție deosebită mecanizării complexe a proceselor cu volum marc de muncă, ceea ce permite să crească aproape de două ori productivitatea muncii în colhozuri. Volumul total al investițiilor făcute de stat și dc colhozuri în agricultură se va ridica în acest răstimp la aproape 500 miliarde ruble.Satul trece Ia metodele industriale de muncă. Iată de ce, în colhozurile din Uniunea Sovietică încep să joace un rol tot maj mare inginerii. Numărul inginerilor care lucrează în colhozuri crește cu fiecare zi. Despre unul din acești specialiști veniți la sate este vorba în reportajul do față.

♦Inginerul Alexas Kulikauskas a venit in colhozul lituanian „Galibe" acum doi ani, după ce a absolvit A- cademia agricolă republicană. Inginerul s-a apucat numaidecît de soluționarea problemelor tehnice care stăteau In fața colhozului. Asemenea probleme erau destul de multe. De la o vreme încoace colhozul „Galibe" s-a înzestrat cu tractoare, combine și felurite alte mașini. Acum se aude tot mai des duduit de motoare electrice și dinspre fermele de animale. In atelierul de reparații lucrează strunguri și alte mașini- unelte. Nivelul de mecanizare a lucrărilor din colhoz se apropie de 80 la sută, iar in scurtă vreme va întrece și această cifră.Colhozul „Galibe" și-a planificat viitorul. La sfirșitul septenalului ve. nitul gospodăriei se va ridica la multe milioane de ruble. S-a elaborat și un plan pentru achiziționarea de mașini agricole Numărul tractoarelor, de pildă, va spori a- proape de două ori, numărul combinelor — de 1,5 ori.Dată fiind amploarea pe care a luat-o producția colhozului, ea nu mal poate fi dirijată numai de agronomi și zootehnicieni cu studii medii. Așa se face că acum e nevoie șl de ajutorul inginerilor.Ziua de muncă a lui Alexas Kulikauskas e întotdeauna foarte plină. In dimineața in care am poposit

noi In colhozul „Galibe*, ziua lui de muncă a Început cu inspectarea coloanei de autocamioane. Inginerul a controlat cu migală fiecare motor. Apoi Kulikauskas s-a dus împreună cu președintele colhozului pe șantierul de construcție a unui mare grajd de vaci.— Construim după un proiect tip, ne-a spus Alexas. Grajdul va fi încăpător șl nu ne va costa scump. Mai construim și o Casă de cultură.Cînd am venit la atelierul de reparații, inginerul era așteptat. După ce a văzut cum merg lucrurile Ia atelier și a dat dispozițiile necesare, inginerul s-a urcat pe motocicletă și a plecat să dea o raită pe Ia brigăzi.Insoțindu-I pe inginer, îți dai repede seama că îndatoririle lui reclamă cunoștințe universale : el trebuie să cunoască cele mai felurite procese tehnologice, de la mulsul electric pînă la fabricarea cărămizilor, îți dai atunci lămurit seama că mîi- ne, cînd fiecare ramură a gospodăriei va lua o dezvoltare și mai mare, colhozul va avea nevoie de cîțiva ingineri. E de așteptat ca în scurtă vremd să vină în colhozul „Galibe" și alți colegi ai lui Kulikauskas — specialiști în energetică, construcții, mecanică....Adesea Alexas Kulikauskas se întoarce acasă pe întuneric. Aici ÎI așteaptă soția lui, Tekle, profesoară de geografie la școala din sat. Cei doi sciți au fost colegi de bancă din clasa întîia a școlii primare și acum muncesc împreună în același colhoz, ducindu-și amindoi munca cu aceeași pasiune și însuflețire.I. TRANKVILIȚKI

R. P. MONGOLĂ
Irigarea pășunilor■Irigarea pășunilor — calea cea mai sigură de lărgire a bazei furajere — este de o mare importanță actuală pentru Mongolia, unde creșterea animalelor reprezintă ramura principală a economiei naționale. In R. P. Mongolă există 140.000.000 ha. de pășuni, dar din lipsă de bazine de apă se folosesc doar 70-80 milioane ha. In prezent, se iau măsuri pentru irigarea acestor pășuni prin construirea de lacuri artificiale, fîntîni arteziene și puțuri de mină.Cercetările efectuate timp de doi ani de o expediție sovieto-mon- golă au arătat că se pot iriga toate pășunile nefolosite pînă în prezent : Subsolul Mongoliei conține rezerve nelimitate de apă, iar într-o serie de regiuni estice, vestice și chiar din Gobi se pot acumula apele provenite din precipitații.

SCURTE
ȘTIRI EXTERNE
• In orașul Guayaquil din Ecuador 

a avut loc la 12 decembrie o mare 
demonstrație anti-americană la care 
au participat peste 100.000 de persoa
ne din cele mai diferite pături socia
le. Demonstranții scandau lozinci de 
solidaritate cu Cuba, cerînd guver
nului să ducă o politică de prietenie 
cu Urclunea Sovietică și R. P. Chine
ză. In urma ciocnirilor dintre poliție 
și demonstranți au fost rănite 6 per
soane.© Tribunalul revoluționar din orașul Santa Clara (Cuba) a condamnat la moarte patru contrarevoluționari care au încercat să captureze un a- vion civil din Cuba și să fugă în S.U.A. pentru a se încadra în bandele reacționare care pregătesc o a- gresiune împotriva Cubei.

• Datorită zăpezii abundente că
zută in ultimele zile, la New York, 
Washington și alte orașe din estul 
S.U.A. aproape întreaga activitate a 
stagnat. De asemenea, circulația tre
nurilor se face cu mare greutate, co
municațiile pe șosele fiind între
rupte.• Peste 2.000 de muncitori agricoli din regiunea Chancay Valley (Peru) au intrat în grevă în semn de protest împotriva acțiunilor ilegale ale autorităților la adresa organizației lor sindicale. Solidarizîndu-se cu muncitorii greviști, peste 12.000 de muncitori agricoli din aceeași localitate afiliați la Federația regională a agricultorilor au hotărît să declare grevă.

săvîrșite de colonialiști în Congo!Nu există om cinstit în lume care să nu fie indignat de fărădelegile pe care le săvîrșesc colonialiștii în Congo, prin intermediul agenților lor Mobutu, Chombe și alții de teapa acestora. Pe zi ce' trece se înmulțesc protestele vehemente împotriva actelor samavolnice prin care imperialiștii urmăresc să intimideze forțele patriotice din Congo, să dezmembreze țara și s-o înrobească din nou. „Să fie pus în libertate Patrice Lumumba I", „să înceteze actele de barbarie ala colonialiștilor în Congo I", „să fie create condiții pentru ca guvernul legal condus de Lumumba să-și poată exercita atribuțiile I" Cerințele acestea răsună cu vigoare crescîndă pe toate continentele, în toate țările.Cerința ca să se ia măsuri în vederea eliberării neîntîrziate a lui Patrice Lumumba a fost exprimată de pildă, de aproximativ 100 de membri ai parlamentului indian într-un apel adresat O.N.U. și parlamentelor tuturor țărilor lumii. In același sens s-a pronunțat Kwame Nkrumah. președintele Republicii Ghana. La un miting care a avut loc în orașul Ku- telegrama pe care conducătorii Gui- massi, Kwame Nkrumah a declarat că guvernul Ghanel va duce în mod energic lupta pentru restabilirea tn Congo a puterii guvernului legal in frunte cu Patrice Lumumba. O declarație comună a Republicii Arabe U- nite și Indoneziei privitoare la situația din Congo cheamă, de asemenea, toate statele din Africa șl Asia ca să ceară Organizației Națiunilor Unite să ia măsuri imediate pentru Îmbunătățirea situației din Congo și pentru a asigura guvernului condus de Lu-

mumba posibilitatea de a-și exercita liber funcțiile.Protestînd împotriva bestialităților săvîrșite de colonialiști și agenții lor în Congo și cerînd normalizarea situației din această țară, conducătorii a numeroase state africane își exprimă în același timp indignarea față de complicitatea comandamentului O.N.U. la acțiunile colonialiștilor. Intr-un mesaj adresat președintelui R.A.U., Nasser, președintele Republicii Mali, M. Keita, de pildă, a- rată că „arestarea primului ministru congolez Lumumba de către soldații lui Mobutu, sub ochii și cu îngăduința condamnabilă a reprezentanților O.N.U. a stîrnit indignarea tuturor conducătorilor țărilor africane.In semn de protest față de poziția pe care O.N.U. a adoptat-o în e- venimentele din Congo, poziție de sprijinire a intereselor colonialiștilor, numeroase țări africane au hotărît să-și recheme din Congo trupele lor aflate acolo în cadrul forțelor armate ale O.N.U. Printre aceste țări se numără și Marocul și Guineea. Inneii au adresat-o lui Hammarskjoeld, hotărîrea luată cu privire la retragerea trupelor guineze din Congo este motivătă prin faptul că „Națiunile Unite au devenit complice la a- restarea lui Lumumba", precum și prin faptul că „instituțiile legale din Congo stnt lipsite de posibilitatea de a funcționa".In numeroase țări ale lumii au Ioc mitinguri și demonstrații în cadrul cărora oameni de cele mal diferite convingeri șl profesii protestează îm-
Libertate algerienilor!

Știrile sosite In ultimele trei zile 
arată că în Algeria se petrec eve
nimente din ce în ce mai grave, ca 
o consecință a manifestațiilor ultra- 
colonialiștilor și a hotărîrii guver
nului De Gaulle de a trage pe sfoa
ră poporul algerian, prin referendu
mul ce urmează a avea Joc la 8 ia
nuarie 1961.

După cum se știe, populația alge
riană nu este de acord cu măsu
rile luate de guvernul De Gaulle. 
Poporul algerian cere, —, așa cum 
de altfel susține și poporul francez 
în frunte cu partidul comunist — 
nu un referendum, ci tratative în
tre guvernul francez și guvernul 
provizoriu revoluționar al lui Ferhat 
Abbas.

Cu prilejul vizitei lui De Gaulle în 
Algeria, populația băștinașă din 
această țară a manifestat pe stră
zile orașului Alger și ale altor ora
șe, scandînd lozincile : „Trăiască 
guvernul provizoriu al Republicii 
Algeria 1", «Republica Algeria", ,U1- 
tracolonialiștii la stîlpul infamiei’. 
Demonstrațiile uriașe care au avut 
loc cu acest prilej în Algeria au de
mascat afirmațiile false ale cercu
rilor guvernamentale franceze, care 
susțin că populația musulmană spri
jină politica lui De Gaulle.

Ele au dovedit, dimpotrivă,
poporul algerian, într-o covîrșitoare 
majoritate, sprijină guvernul provi
zoriu aT Republicii Algeria, în frunte 
cu Ferhat Abbas.

Drept răspuns la manifestațiile 
pașnice ale algerienilor, trupele 
franceze au deschis focul asupra 
demonstranților. Aceste represalii 
s-au soldat cu peste 120 de morți

câ

șl circa 2.000 de răniți. Au fost, de 
asemenea, arestați peste 6.000 de al
gerieni, ocupanții au făcut tot ce 
le-a stat în puteri, pentru a intimida 
poporul algerian și a-1 face să în
ceteze lupta sa dreaptă.

însăși Agenția France Presse și 
diferite posturi de radio franceze 
vorbind despre aceste grave eveni
mente, au criticat guvernul francez 
care a dat .dovadă de îngăduință 
față de elementele ultracolonialiste, 
dar au reprimat cu cruzime manifes
tațiile pașnice ale populației mu
sulmane".

Ceva mai mult. Telegramele a- 
genției France Presse au anunțat că 
la Alger au fost luate măsuri ex
cepționale nu împotriva ultracolo- 
nialiștilor, ci împotriva populației 
pașnice algeriene. Circulația a fost 
interzisă. In principalele orașe au 
fost trimise întăriri militare.

«Algerul este împînzit de armată, 
do poliție, de jandarmerie, anunță 
o telegramă. Cartierele arabe sînt 
înconjurate de trupe și tancuri". 
«Peste 25.000 de soldați și polițiști 
au fost mobilizați împotriva cartie
relor arabe ale Algeriei. In apro
piere de oraș, au fost concentrate 
încă 18 regimente înarmate cu ar
mament greu", scrie și ziarul „Pa
ris Jour’.

In cursul zilei de 14 decembrie, 
manifestațiile poporului, algerian îm
potriva colonialiștilor au continuat. 
Jandarmii au deschis și de data a- 
ceasta focul împotriva manifestanți- 
lor. In dimineața zilei de 15 decem
brie 1960, numărul morților și răniți- 
lor încă nu se știa.

Paralel cu crimele săvîrșite de

Ce se întîmplă în Laos
Amestecul 

imperialiste 
lor din blocul militar S.E.A.T.O. în 
treburile interne ale Laosului a pus 
această țară în fața unor grave eve
nimente. Agențiile de presă au a- 
nunțat că marți la amiază rebelii 
lui Fumi Nosavan — această coadă 
de topor a imperialiștilor — au în
ceput atacul împotriva capitalei ță
rii, Vientiane. Intre rebelii aflați in 
slujba imperialismului și trupele 
guvernamentale comandate de căpi
tanul Kong Le, care acționează în 
comun cu detașamentele Patet Lao 
și se bucură de sprijinul larg al 
populației, se dau lupte indîrjite.

Ieri ziarele anunțau că în tot 
cursul nopții de 13 spre 14 decem
brie la Vientiane nu au contenit lup
tele. Trupele guvernamentale și de
tașamentele Patet Lao au respins 
eroic atacurile rebelilor care au tre
cut frontiera dinspre Tailanda. In 
pofida forțelor și întăririlor care so
sesc în permanență de dincolo de 
fluviul Mekong, rebelii nu au reușit 
să pună mina pe oraș.

la Laos curge din nou singe, se 
aude din nou bubuitul tunurilor și 
țăcănitul mitralierelor. Independența 
și libertatea poporului laoțian, drep
tul său inalienabil de a duce o poli
tică de pace, neutralitate și prietenie 
cu toate popoarele, sînt din nou și 
brutal amenințate.

Cum de s-a ajuns la această situa
ție ?

In urmă cu cîteva luni în Laos s-a 
produs o lovitură de stat în urma 
căreia a fost înlăturat de la putere 
guvernul înfeudat cercurilor imperia
liste. La conducerea statului a venit 
un guvern în fruntje cu prințul Su- 
vanna Fumma care a proclamat, pe 
plan extern, o politică de neutrali
tate, iar pe plan intern de realizare 
a unității întregului popor. Intre șe
ful guvernului și conducerea Parti
dului Neo Lao Haksat. principala 
forță patriotică din țară, au avut loc 
tratative în scopul întăririi poziției 
guvernului și pentru găsirea de so
luții în vederea rezolvării greutăți
lor economice și financiare ale țării 
și pentru dezvoltarea economiei na
ționale. S-au creat astfel condiții in 
vederea alcătuirii unui guvern al 
unității cu participarea tuturor for
țelor patriotice și naționale, inclusiv 
a reprezentanților Patet Lao. Decla
rația comună dată publicității după 
încheierea tratativelor care au avut

grosolan al cercurilor 
și al unora din aliații

loc vorbea despre necesitatea ca Lao- 
svl să stabilească relații diplomatice 
cu toate țările care doresc să-l ajute, 
inclusiv țările lagărului socialist. 
Existau deci toate premizele ca Lao- 
sul să se dezvolte pe calea libertății 
și independenței naționale, să-și îm
bunătățească situația economică și să 
devină, alături de alte țări iubitoa
re de pace, un factor de pace și 
progres în această parte a lumii.

Faptul acesta n-a fost însă pe pla
cul cercurilor imperialiste america
ne. Din momentul în care în Laos a 
fost doborîtă de la putere clica care 
făcea jocul imperialiștilor, provocă
rile cercurilor agresive americane 
împotriva Laosului s-au ținut lanț. 
Imperialiștii americani și slugile lor 
din Tailanda au sprijinit și înarmat 
fățiș bandele lui Fumi Nosavan și 
Boum Oum care s-au ridicat împo
triva noului regim instaurat în țară. 
In ultimul timp. Statele Unite ale 
America au devenit de fapt partici
pante directe de partea rebelilor.

Acțiunile agresive ale S.U.A. și 
ale unora din aliații lor din blocul 
militar S..E.A.T.O. împotriva poporu
lui laoțian au stirnit indignarea și 
mânia tuturor popoarelor iubitoare 
de pace. In legătură cu evenimentele 
din Laos, guvernul sovietic a adre
sat zilele trecute guvernului S.U-A. 
o notă prin care ia atitudine hotărîtă 
împotriva amestecului S.U.A. în tre
burile interne ale Laosului și con
damnă acest amestec. Prin acțiunile 
lor fățișe — se spune. între altele, 
in nota guvernului sovietic — îm
potriva guvernului laoțian legal al 
prințului Suvanna Fumma, Statele 
Unite caută să abată poporul lao
țian de la drumul pe care și l-a ales 
și să subordoneze din nou Laosul 
politicii blocurilor militare și pre
gătirilor agresive. In legătură cu a- 
ceasta guvernul sovietic amintește 
că „această politică a mai suferit 
odată un eșec în Laos".

Pronunțîndu-se cu hotărîre 
potriva amestecului S.U.A. 
burile interne ale Laosului, guvernul 
U.R.S.S., se spune în nota amintită, 
în calitatea sa de participant la con
ferința de la Geneva cu privire la 
Indochina și ca unul din președinții 
ei, face răspunzător guvernul S.U.A. 
de consecințele pe care le pot avea 
acțiunile agresive ale S.U.A. și ale 
unora din aliații lor din blocul mili
tar S.E.A.T.O. împotriva poporului 
laoțian.

jandarmi și polițiști împotriva popu
lației algeriene, colonialiștii au în
cercat și alte acțiuni menite a „do
vedi" că poporul algerian iubește, 
chipurile, cătușele 
înlănțuit.’ așa cum relatează agen
ția France Presse, 
franceze au pătruns în băile pu
blice din Casbah și au silit pe 
algerieni să iasă în stradă, dezbră- 
cați, sub ploaia rece. Ei au lipit pe 
spatele lor inscripțiile : .Trăiască 
Franța 1“ și .Trăiască Algeria fran
ceză 1“. Plină de indignare, popu
lația băștinașă a demascat această 
manevră rușinoasă, ieșind pe străzi 
și strigînd : «Trăiască Algeria 
sulmană 1’, .Trăiască Ferhat 
bas !“.

întreaga omenire progresistă 
testează cu tărie împotriva 
ciilor cu care este torturat 
popor algerian care luptă 
independența patriei sale.

In legătură cu problema Algeriei, 
agenția sovietică de presă Tass a 
dat o declarație în care spune prin
tre altele că evenimentele care au 
avut loc în Algeria în timpul vizitei 
generalului De Gaulle au scos la 
iveală adevăratul caracter și sco
purile acestei politici a guvernului 
francez și au demonstrat din nou 
cît se poate de evident poziția ma
selor largi ale poporului algerian 
față de această politică.

Declarația agenției Tass arată, de 
asemenea, că cercurile conducătoa
re din Uniunea Sovietică își exprimă 
convingerea fermă că prin efortu
rile unite ale tuturor țărilor iubitoare 
de pace se va reuși să se obțină 
încetarea sîngerosului război care 
reprezintă un pericol pentru pacea 
generală. Poporul algerian trebuie 
să ocupe locul ce i se cuvine de 
drept în rîndurile popoarelor libere 
și independente.

Poporul algerian luptă pentru li
bertate și independență și o va a- 
vea, pentru că dreptatea este de 
partea lui și se bucură de simpatia 
întregii lumi.
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potriva Intervenției colonialiste în Congo. In India, în Cuba, în Irak răsună cu putere protestele împotriva acțiunilor Ilegale ale marionetelor imperialismului față de Lumumba și cerința ca Patrice Lumumba și a- depții lui să fie puși în libertate, să fie dezarmate bandele lui Mobutu și să fie restabilită puterea guvernului legal.Cu deosebită vigoare răsună în a- părarea intereselor poporului congolez, glasul poporului sovietic. In orașele și satele Uniunii Sovietice au loc în aceste zile mitinguri în cadrul cărora se cere cu hotărîre ca să se pună capăt iărădelegilor săvîrșite în Congo de imperialiștii din S.U.A. și din celelalte state care fac parte din blocul agresiv N.A.T.O.In aceste ceasuri grele pentru poporul cong.olez, poporul nostru este din toată inima alături de el. Telegrama Ligii romîne de prietenie cu popoarele din Asia și Africa adresată Secretariatului permanent al Consiliului de Solidaritate a țărilor Asiei și Africii și Moțiunea Comitetului Național pentru Apărarea Păcii din R. P. Romînă exprimă indignarea cu care oamenii muncii de la noi urmăresc actele de barbarie săvîrșite în Congo de către colonialiști și agenții lor și cererea hotărîtă ca patrioții congolezi, în frunte cu Patrice Lumumba, care sînt arestați și torturați, să fie puși în libertate. Poporul nostru cere ca Organizația Națiunilor Unite să la măsurile corespunzătoare pentru a pune capăt terorii dezlănțuite împotriva poporului congolez, pentru îndepărtarea colonialiștilor din Congo, pentru restabilirea activității guvernului legal șl parlamentului congolez și pentru dezarmarea bandelor Iul Mobutu. Unlndu-și glasul său cu glasul tuturor popoarelor lumii, poporul nostru cere : Să fie e- liberat Patrice Lumumba I Să fie asigurată libertatea șl independența poporului congolez I

Competiții sportive
în cinstea zilei de 30 DecembrieIn cinstea zilei de 30 Decembrie, în toate raioanele din țară s-au organizat numeroase competiții sportive, la care participă tineri și tinere din orașe și sate. Aceste competiții prilejuiesc întreceri pasionante, urmărite cu interes de spectatori.Consiliul raional U.C.F.S. Urziceni bunăoară, a organizat competiții de tenis de masă, șah, popice și fotbal. La întrecerile de tenis de masă, șah și popice participă asociațiile sportive Tractorul-S.M.T. Eliza Stoe- nești, Voința Urziceni, Recolta- G.A.S. Borănești, Avîntul I.C.F.T. Urziceni, Tractorul Gîrbovi și Con-

structorul Urziceni. Finalele acestor competiții vor avea loc la 18 decembrie.Și la Brănești, se vor desfășura duminică 18 și joi 22 decembrie o serie de competiții de șah și tenis de masă, dotate cu „Cupa 30 Decembrie". La aceste competiții se vor întrece membrii asociațiilor sportive Voința I.C.A.R. Moara Domnească, Spic de grîu-G.A.S. Afumați, Știința Afumați, Șoimii Brănești și Victoria Brănești.Asemenea competiții sportive au fost organizate și în raioanele Videle, Fetești ca și în alte regiuni din țară.
f e ce numai fotbal?

Tinerii din Lehliu au fost nespus 
de bucuroși cînd în urmă cu 4—5 luni s-a creat o asociație sportivă 
pe lingă gospodăria agricolă de stat 
„I. L. Caragiale" din comună. Ei 
și-au spus : acum vom putea desfă
șura o activitate sportivă mai in
tensă, ne vom putea întrece la șah, 
atletism, tenis de masă, volei și la 
alte discipline sportive. Dar bucu
ria lor a fost de scurtă durată. De 
la înființarea asociației sportive și 
pînă în prezent, activitatea acesteia 
s-a rezumat numai la echipa de 
fotbal, din campionatul regional. De 
ce ? Oare conducerea asociației spor
tive din Lehliu consideră că cele
lalte discipline sportive sînt de mai 
mică importanță ? Activitatea spor
tivă de masă se mărginește numai 
la fotbal ? Consiliul raional U.C.F.S. 
Lehliu nu are de spus nimic în a- 
ceastă privință ? Organele U.C.F.S. 
din Lehliu știu oare că la asociația 
sportivă G.A.S. „I. L. Caragiale" nu 
există un plan de activitate și o e- 
vidență a membrilor înscriși în 
U.C.F.S. ?

Iată o serie de aspecte negative

care frînează buna desfășurare a 
activității sportive din comună. Or
ganele U.C.F.S. din raionul Lehliu 
au datoria să ia măsurile ce se cu
vin. pentru lichidarea acestor lip
suri.

Recent au început concursurile 
sportive din cadrul Spartachiadei de 
iarnă a tineretului. Cu acest prilej 
se pot organiza și la Lehliu între
ceri la șah, tenis de masă, trântă, 
gimnastică, discipline sportive care 
sînt îndrăgite de tinerii din comu
nă, de salariații gospodăriei de stat. 
Insă, pentru aceasta se impune mai 
multă preocupare din partea condu
cerii asociației sportive din Lehliu, 
mai mult sprijin din partea organe
lor raionale U.C.F.S. M. LERESCU,

Pe scurt

O istorie de acum...
{Urmare din pag. l-a)

„Ci-ne-ar crede că I se cuvin Iui atî- 
ția saci cu griu

A trebuit să fie adus la fața locului 
președintele, contabilul și alți cîțiva, 
să-i arate aceștia din nou, cu de-amă- 
nuntul cit i se cuvine...

După ce i-a tot întrebat și ascultat 
pe fiecare, în parte, in vreme ce Ma
tache și magazinerul își făceau sem- 
ne convinși că le izbutise gluma, Nea- 
mu o dată s-a schimbat la față. Din 
încruntat cum era, chipul i s-a făcut 
numai zimbet. Și a început a ride cu 
hohote. Ridea ca la o comedie ne mai 
văzută. Ridea bătindu-și genunchii cu 
palmele, arătindu-l cu degetul mare 
cînd pe magaziner, cînd pe Mata
che.

Cînd s-a potolit a grăit : „Păi ce 
credeați voi mă, că nu știu cît am de 
primit ? V-aim lăsat să văd pină unde 
vă intindeți cu gluma. Ehei, mi-am ți
nut eu socoteala zilelor-muncă ca pe 
gologănași. Se putea să fiu tocmai aci
lea cu deștu-n gură?"

Și zicind acestea, oamenii îl văzură 
cum coboară din car și o ia spre 
sat. Nu știa nimeni ce vrea să 
facă. Numai Matache și magazinerul 
rămăseseră plouați. Gîndiseră să 
veselească nițel și cînd colo iacă...

După puțin timp, Neamu apăru 
poartă cu nevasta și copiii. Intră 
sediu, luă steagul cel roșu și veni
carul virfuit cu saci. Le strigă alor săi 
să urce. Băiatului cel mic care ceruse 
steagul îi spuse: „Mă, ori îl ții sus 
de tot să ne vadă tot satul, ori ți-l 
iau și-l duc eu...“.

...„Fără să vrem — îmi încheiase cele 
istorisite tov. Matache, — cind carul 
s-a urnit din loc, am izbucnit cu toții

în orale Iar inimile ne bateau fiindcă 
bucuria lui 
fiecăruia".

Nea mu ena a noastrâ, a

•Ar
continuare slovele tovarâ-Citesc în 

șuiul Matache :
„Noi zicem așa : dacă din primă

vară, cind om pornit la drum pină a- 
cum, ne-am cumpărat 20 de vaci și 6 
juninci, aproape 200 de oi, vreo 10 
scroafe cu purcei, păsări și altele, în
seamnă că acum, cind tot satul e în 
colectivă, o să ne putem dezvolta în așa 
fel, incit să-i ajungem repede din urmă 
pe unii ca cei din comuna Belitori, 
care au înțeles mai din vreme care ii 
drumul cel bun și au făcut gospodărie 
mare. Ba ne gîndim chiar să le-o și 
luăm înainte. Ce adică, nu s-ar pu
tea ?“

Ba s-ar putea, tovarășe Matache.

• In comuna Arsache, raionul Giurgiu, s-a desfășurat recent o competiție de tir la care au participat 48 de tineri din asociațiile sportive sătești Zorile-Malu, Recolta-Găujani și Știința-Arsache. Concurențli s-au întrecut Primul țăran chej. Pe locurile 2 și 3 s-au clasat Chiru Popescu (Arsache) cu 86 pct. și respectiv Costea Stancu (Găujani) cu 76 pct.• In campionatul de fotbal al raionului Brănești participă, In prima categorie, 10 echipe. De asemenea, In categoria a Il-a se întrec 18 echipe sătești• In ultimul timp și-au trecut normele complexului sportiv G.M.A., un număr de 470 tineri din comunele și șatele raionului Brănești.• Cu sprijinul organelor locale, a fost amenajată recent o bază sportivă în comuna Fundeni. La această acțiune au participat numeroși tineri din comună, care au prestat mai multe ore de muncă voluntară.

la proba 3 X 10 armă sport, loc a fost ocupat detînărul muncitor Tudor Ancu (Arsa- care a realizat 87 de puncte.
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Pentru anul viitor 
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(Urmare din pag. l a)analiză de Ia laborator s-au cîte 195 kg în medie la ha, asigu- rîndu-se o densitate medie de circa 450 boabe germinabile la m.p., folosindu-se numai sămînță de înaltă productivitate. La semănat, am dat pe 32 ha cîte 150 kg azotat de amoniu la ha, iar pe 90 ha cîte 250 kg superfosfat la ha. La controlul făcut de curînd în teren s-au găsit cîte 2-3 frați la plantă. In primăvară vom face lucrări de întreținere (grăpat, tăvălugit, dacă va fi cazul, lucrat cu sapa rotativă, plivit, secărit). Pe cele 200 ha ce vor fi cultivate cu porumb s-a făcut arătura adîncă de toamnă la peste 30 cm adîncime, dîndu-se pe 55 ha cîte 15 tone gunoi de grajd, la ha. In primăvară vom executa un discuit, apoi semănatul cu mașinile Victoria, folosind sămînță dublu- hibridă. Ca lucrări de întreținere vom da o sapă rotativă, 2 prașile mecanice, completate cu 3 manuale și copilitul. Cam aceleași lucrări se vor face și la floarea-soarelui, cultură vom cele sfeclă vară, tone de Baza furajeră va fi asigurată cele 40 ha ce vor fi cultivate porumb-siloz (suprafață dublă față de anul acesta), de cele 30 ha semănate cu secară masă-verde, de izlazul comunal și de arabilul din izlaz, care va fi însămînțat cu culturi furajere. Trebuie să amintesc că la porumbul siloz vom executa aceleași lucrări ca și la cel pentru boabe.Pentru o bună prolificitate a oi- tor, noi am făcut însămînțări arti. ficiale cu berbeci de rasă la 200

dat

la care în primăvară administra și cenușă. Pe 20 ha ce vor fi cultivate cu de zahăr s-au dat încă o dată cu arătura, cîte gunoi bine putrezit la din20 ha.de cu
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oi, la ferma de vaci continuăm selecția. Cît privește construcțiile ce se vor ridica în anul viitor (un grajd pentru 100 capete tineret taurin, o magazie cereale de 100 vagoane, o maternitate pentru 100 scroafe, un saivan pentru 500 oi), noi am și asigurat toată cărămida și o bună parte din alte materiale necesare ca: lemnărie, balast etc. In 196.1 vom urmări ca să micșorăm numărul zilelor-muncă, în schimbul creșterii valorii acesteia pînă la aproape 40 de lei. Fondul de bază care este acum de peste 1 milion de lei, va crește cu circa 200.000 lei. în scopul obținerii de recolte sporite la ha, la toate culturile prășitoare vom aplica retribuirea muncii și după producțiile obținute, nu numai după zilele-mun- că efectuate.ÎNTREBARE: Ce cantități de produse veți contracta cu statul in anul viitor ?RĂSPUNS: Experiența ne-a a- rătat că vînzarea către stat a unor însemnate cantități de produse vegetale și animale no-a adus însemnate venituri bănești. Pentru anul următor vom contracta cîte 400 kg grîu la ha (circa 140 tone), cîte 700 kg porumb boabe la ha (circa 140 tone), 15.000 kg fasole (față de 7.000 kg în 1960), 10.000 kg orz, toată recolta de sfeclă de zahăr, floarea, soarelui, orez, 30 tone legume și zarzavaturi, o mare cantitate de lapte etc.
★Măsurile luate, priceperea și hărnicia colectiviștilor, vor duce la traducerea în viață a sarcinilor trasate de cel de-al III-lea Congres al P.M.R. : sporirea producției, dezvoltarea multilaterală a gospodăriei colective, continua îmbunătățire a traiului membrilor gospodăriei.
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COOPERATIVA ELECTRO-BOBINAJUL
Sediul central BucureștiGhiocei nr. 20

114680,
Str.

Telefon:
FABRICA :

114688, 114689
REPARA:

Mașini electrice de spălat rufe, 
Aspiratoare electrice de praf. 
Electromotoare pînă la 1,7 kW, 
Transformatori pînă la 50 kVA.

Injectoare cu combustibil 
lichid

Echipament electric pentru 
mașini unelte.

Rezistențe de pornire, 
întrerupători pentru distanță. 

Declanșator final basculant 
Magneți permanent! ceramici. 
Plăci șl perii din cărbune și 

bronz grafitat.

Rebobinează, transforma și 
verifică electromotoare, gene
ratoare, aiternatoare, transfor
matori, contoare electrice (de 
la 110—220 V), aparate de mă
sură, apa.rataj auto, dinamuri, 
relee, claxoane, semnalizatoa
re, aparataj electric, reostate- 
rezistențe de pornire șl excita
ție, automate de protecție co
lectoare, comutatoare, suport- 
perii, precum și reizolat sîrmă.

„AGRICULTURA NOUA", organ al Ministerului Agriculturii și al Comitetului Central al Uniunii Sindicatelor din Întreprinderile șl Instituțiile agricole. Apare bisăptămlnal. Redacția șl Administrația : Piața Sctntell nr. 1. București. Telelon : 17.60.10 Tiparul Combinatul Poligralic Casa Sclnteii „I. V. Stalin"


